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СЕДНИЦА СКУПШТИНЕ ОПШТИНЕ КРАЉЕВО

КРИТИКОВАН РАД
УПРАВНИХ ОРГАНА
НА СЕДНИЦИ СКУПШТИНЕ ОПШТИНЕ КРА-

ЉЕВОКОЈАЈЕ 0, 23.СЕПТЕМБРА ОВЕ ГО-
АИНЕ РАЗМАТРАН РАД ОРГАНА УПРАВЕ ЗА ПРВО
ПОЛУГОБЕ ОВЕ ГОДИНЕ. НА ОВОЈ СЕДНИЦИ ЈЕ
УСВОЈЕН НОВИ СТАТУТ ОПШТИНЕ КРАЉЕВО. РАЗ-

МАТРАНЕ ТЕЗЕ ПН ЗАКОНА О ФИНАН-
СИРАЊУ ОБРАЗОВ,

У Краљеву је 23. септем-
"бра одржана заједничка сед
мица сва три већа општин-
ске скупштине у Краљеву.
На дневном геду је било не-
колико питања. Најинтере-
сантније је ипак, било пита
ње разматрања рада органа.
управе у општини. О овом
питању је прво говорио Сло
Содан Ивановгћ, секретар
Скупштине општине, Он је
у свом излагању рекао да се
рад органа управе у општи

ни до сада успешно развик
јао, а нарочито у овој годи-
ни. Том приликом је Ивано-
вић нагласио Да су органи

управе решили велики број
питања која су интресозала
грађане и која је по закон-
ским прописима требало и

решавати. Ово је било мо-
туће учинити,јер је у општи
ни знатно појачана.
кациона структура запосле-

них, па су они могли квали

тетно н да раде. Органи уп-
раве су увели много новина

у свом раду ш тако службе
па с и  

  

није било већег
критичког осврта по питању
рада органа управе у опште
ти. Такав осврт је усмено
Аго председник Скупштино

 

општине маг. Миодраг Ја-
нић који је у свом излагању
рекао следеће:
— У органима управе у

стштини ради 170 службени
ка и око 90 техничких лица
У која спадају шофери, ват-
рогасша, помоћни службени
ци, радници запослени у сер.
висима. и други.
— Није то велики број љу

ди који рале у управи, ис-
такао је Јанић у свом изла-
гању, Због тога су и неосно“
ване приче о неком гломазе

ном општинском апарату.
Не могу да кажемда су сви
послови најуспешније обав-
љени, истакао је председник:
у свом даљем излагању, али
исто тако не могу негирати

ни да није постигнут један
велики квалитативим скок
У гаду управе у Краљеву у
односу на стање пре десетак.
тодина. Међутим, констато-
вао је председник, однос
скупштине и управе није о-
накав какав би он у потпу-
ности требало да буде. Чес-

ва. а свој субјек.
У
пстуњава у потпуно“

сти одлуке Општине. Против
тога субјективизма, у наред-
ном периоду, треба се све
више борити и недозволити)
да поједини руководиоци:

 

 

у тона тајнаг-

служби »препначавају« оллу
ке Скупштине реализујући
их онако како то они мисле.
а не како је Скупштина од-
дучила. Не треба дозволити.
истакао је председник Ја-
нић, да Се управа бирокра-
тизује и да нас враћа у на-
зад, Било је до сада примера,
да су поједине службе под
цењивале рад појединих ко-
мисија Џ и да су
сматрале да једино то оне
могу учинити.

— Увођење самоуправља-
ња у рад управе треба да ис
прави све ове грешке које
су чињене, а о којима је
извештају секретара скуп
штине било мало речи, иста
као је председник Јанић и
додао: — О слабостима рада
"управе мора се детаљније и
шире расправљати и то на
основу конкретнијик матери
јала и на основу приговора
грађана, односно на основу
једне широке документаци
је.
У дискусији по питању

рада управе учествовало је
још неколико одборника ко
ји су навели да је управа
имала низ слабости и лао
њима секретар скупштине

није товорно.
У наставку седнице усво-

Статут Скупштине

 

 

јен_ је
к о, а затим суре.
ране ·преднаптгта Зак.
о фимансирању образовања
о чему је Говори Тодор
Јанковић, председник Већа
Аруштвених служби.

АП

 

Октобарске комеморативне свечаности у Краљеву

ОБЕЛЕЖЈА БРАТСТВА И ЈЕДИНСТВА
дова из којих је 1941. тодине у Краљеву ће боравити, као ву. Увече, на дан 14. октобраОве године октобарске ко-

меморативне свечаности У
Краљеву имаће ширск прог-
рам. У остварању овог првог
рама учествовале су све друг
штвено-политичке организа-
ције Краљева. Програм је
разматрао и Извршни одбор
00 Социјалистичког савеза.
Одлучено је наиме, да се 14.
октобар прогласи  »Ааном
октобарских комеморатив-
њих свечаности града Кра-
љева«. Овога дана неће гади
ти ни радне организацте
жао ни трговина осим само
услужних продавница. Цео
дам ће имати свечани карак-
тер. Почеће се са одржава-
њем комеморативне седнице
Скупштине општине Краље-
во у знак одавања поште
стрељаним грађанима. Седт
ца ће почети у 9 часова пре
подне. Истог дана на месту
стрељања извешће се прито-
дан уметнички програм који
ће носити обележје брат
ства и јединства народа на-
ше земље. Овом програму ће
присуствовати представници
радних ортанизација и уче
ници свих школа у граду.
Наиме, Скупштина општипе
је препоручила школама да
наставници и ученици узму
учешћа у овогодишњим ок-

тобарским свечаностима.

Очекује се да се организу-
је и воз »Братства и једин-
ства којим би око 500 грађа-
на Марибора и Цеља бора-
вило у Краљеву. За октобар-
ске свечаности позване су и
градске делегације из целе
земље ОдНОСНО из оних гра-

   

било грађана у Краљеву.
Октобарске свечаности ће

практично почети и пре 14.
октобра. Још од 7. октобра

гости, многи уметници ма
Бестрада и других градова
Србије. Ови ће приказати
пригодне програме у Краље-

  

  

  

ПИТАЊ

1: ЈАНЕ

АЕ

ЈН КУЧАЗВА КНА ву

ГОД. ХХ БР. 688
КРАЉЕВО

30. септембар 1956.

лист излази петкем
Цена 40 пара

(40 динара)

о

 

 

 

Велики успех краљевачких младих кошоркаша

ПРВАЦИ ЈУГОСЛАВИЈЕ БЕЗ
ИЈЕДНОГ ПОРАЗА

На овотодишњем првенст.
ву у кошарци које је одржа,
во у Никшићу, омладинска
[си какатиа клуба.

ога освојила је један тро-
феј — Пехар Кошаркашког

СФРЈ у трајно влас-
Зилштво и назаз Државног
агаздивстаг. првака. Југосла.
це за. 1966.тодину. | је
Још: пре две тодине, омла-

динска екипа освојила је пр
Во место у Србији, али на
државном првенству у Са
Рајеву 1964. тодине због 6о-

  

срганизоваће Се разговор са
породицама жртава фашшто
тичког терора.

Ап.

 

коначно: КРАЉЕВАЧКИ ШКОЛСКИ ЦЕНТАР

у ТРГОВИНИ добио ОСНИВАЧА
Већ неколико месеци није

се знало ко је оснивач Школ.
ског центра у трговини У
Краљеву. Основна привред-
на комора се одрекла да 67
де оснивач овог ценџра и
да води бриту о њему. Опш
тина Краљево је на једној

 

 

 

седници ној пре лва
месеца Аа прими
школски трговачки центар,

У ОВОМ БРОЈУ:
 

 

 

ж НЕМА МЕСТА НА ТРЖИШТУ ЗА

МАРГИНАЛНЕ ПРОИЗВОБАЧЕ (ИН

| ТЕРВЈУ)

зе КРИТИЧКИ ОЦЕЊЕН РАД, ОПШТИ-

НСКОГ КОМИТЕТА САВЕЗА ОМЛА-

ДИНЕ

ж РАДНИ ЉУДИ О ТУ ПЛЕНУМУ ЦК

СКЈ

х 

односно да буде његов осни

вач. Тек је на седници од
23. септембра општина пре“
узела бригу о трговинском
центру. Наиме, одборници су
се једногласно изјаснили да
Скупштина општине преуз

ме право оснивача овога цен
тра. Одборници су изј
да ба и раније гласали за
исту одауку да су имали

    

пред собом веродостојан ма
теријал о раду овог центра.

олски центар у тртови
ни у Краљеву ће тако и да
ље егзистирати. Финансира
ће та радне организације са
подручја из кога се буду ук
ључивали ученици и похађа
ли наставу у центур.

лућ.
~

зе КОМУНИСТИ ГОВОРЕ..

КАКО СУД СУДИ

МА

ШЛОСТИ

ж ФОРУМИ ИЛИ ПОЈЕДИЕ 05

ж КОМЕ 48 МИЛИОНА2

ж СТАРЕ ТРЕБА ПОДМЛАБИВАТИ

ж ЈЕСЕН НА РАШЧАНСКИМ УЛИЦА-

зе ТРАГОМ НАШЕ ИСТОРИЈСКЕ ПРО-

 

дести играча, заузела је тек потпредседници или секрета
четврто место. Прошље го ри општинских одбора и по
дине већа пажња посвећена један члан секретаријата сра
је првом тиму, и тако оста- ских одбора.
јући помало у сенци својих __Како смо обавештени у
старијих колета, младићи су Среском одбору Покрета го-
на Републичком првенству рана, на саветовању ће са

освојили тек треће место. ВОАНТИ разговори онизу зпа.
Озе тодине, са Хо Заретаве==

таавина у мајумесецутај бис ша прене
почео је велики победнички те

ПЦаанаца. Один“НЦФа
су 15 утакмица. Од тога 7
на страни али ни једну НИ ин

ЦДсИ држао ТУЗКНА

ИСТИНА .
првенство у Никшић имали
су амбације да се у најсрећ
нијем случају боре за треће
место. Међутим, освојили;
су прво место без иједне ав- +
губљене утакмице, а за со Станица милиције
бом оставили 6 великих пр- Крушевцу обавестила

волиташа. Освајањем првог је станицу у Рашк
места краљевачки омладин-

|

данас је у Крушевцу,
ти ПОи су Тедиу дуго.

|-

у саобраћајној, несре-
годишњи традицију да др.

|

Би. погинуо Тихомир
ма Кијевчанин из Рашке.

жавно првенство освајају ве Наредног дана и је-

дики клубови из великих

|

дан дневни дист донео
градова. је вест: у центру Кру
На турниру у Никшићу

|

Шшевца јуче се догоди
учествовали су краљевачки

|

ла саобраћајна несрећа
: / којој је изгубио жи

кошаркаши: Мирослав Јово

|

УкојојДемогла
вић, Томислав Амђелковић,

|

нин, земљорадник из
Драган Мандић, Гаврило Ста села Плешина, а ње-
нић, Александар Вучковић,

|

тов друг Велимир Са-

Момчило Тодосијевић, Љубо = тешко је повре-

мир Кириџић, Љубодраг Са» УЊЕ Кијен
моновић, Љубомир ЂБулато-

||

санин настала је
вић, Драган Јанчетовић, Ми-

|

лост. Најстарији Ти-
рко Боковић тв Зоран Чукић.

|

хомиров син Василије
Млади кошаркаши Краље-

|

Мапустио је радно мес
ва зесликики су већике чео

|

по МИНа
и запуцао у Крушевац

титке овог града. да пре посмртне
остатке свог оца.
Међутим, ни обавеш

тење милиције ни но-

винска вест нису би-
ле тачне. Јер, није т0-
гинуо Тихомир Кијев
чанин, већ његов друг

      

пн.
 

 Саветовање
активиста

 

Покрета горана Велимир Сарић. Тихо
мир је само теже пов
Ређен,

Према. з. Припрељене црне ма
И раме у породици Ки-  
Покрета горана, ове јесени
одржаће се реонска савето
вања торанских активиста
из свих општина и срезова
СР Србије. Саветовање за по
дручје Краљево; Смедерево,
Титово Ужице, Београд и Ва.
љево, биће одржано 9. и 10.
октобра у Матарушкој Ба-
њи.

  Јевчанино су неу
потребљене. Уместо жа.
Аости, сада су бриж-
ни да ди ће стареши-
на породице, после ус
пеле операције, остати
жив.

н. с.
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АКТУЕЛНА ТЕМА

ФОРУМИ И
ПОЈЕДИНЦИ
Недавно је председник једне општине у срезу Кра-

љево. пи нам (али не кафанском) разгово-

ру изнео своје лично мишљење о веома озбиљним урба-

нистичким проблемима свога места, Била је реч о томе,

што су урбанисти остали упорни са захтевом за руше-
ње објеката који још дуго могу да служе и граду и гра-

Банима. Тај захтев је, колико оправдан, толико и са фи-
нансијског аспекта по том приватном мишљењу предсел-

ника, подложан и критици.
Међутим, мишљење једног грађанина (у овом слу-

чају председника општиме) који с правом није хтео да
о искључен и да негира разлоге урбаниста, у тој
средини протумачено је и' као притисак на стручњак.

Наравно, оваква схватања долазе отуда што у нашој

пракси постоје још увек раширена бирократска глела-

ња, па се тако појединци, особито ако је реч о руково-

дећим људима, када нешто и приватно негде изјаве,
њихове изјаве сматрају ставом, па чак ми одлуком фо
рума. И овај пример показује да Се појединцу не може

ускратити право да изрази слободно своје мишљење,
макар он имао и тако одговорне функције. То, ипак,
не мора да значи да је његово мишљење и став или

 

 

ог форума. Нажалост, у пракси је нај-
ије. Чак и приватан разговор се врло бр-
| по настану проблеми чији је крај бгз
о сагледати.

| "мишљење општинског руководиоца о ур-
омогућности за покретање некакве прив-

редне иницијативе, морало прогласити званичним. А
нама то у пракси ало, па су као последице нас-

компликације је је разрешење учинило више
него стварно с , рад.

Све ове појаве показују да се самоуправљање свуда
не схвата у његовој пуној суштини, већ да бирократска
пракса ту и тамо носи његовом кочењу. То се мо-
же илустровати бројним примерима. Неке чињенице
или »критике« могу да нам потврде. На пример, по-
јединци често, речима: »Као што је друг пред-
седник стокаБН указао, подвукао и ТА
и тд, каквим се све епитетима не уже да би подр-

жали мишљење друга председника, Свеједно да ли је
он у праву. Зар сам тај стил но показује пренаглаше-
ност ових функција, с једне стране, а да не наводимо
да има појединаца који то чине из шпекулантских ра
лога. Може се чак говорити о појави полтронства, да не
тражимо и теже изразе. Наравло, ово су поја-
ве које се могу ту и Тамо срести,

Време је да се схватањима Ове врсте енергичније
супростављамо, да се Заложимо да самоуправљање до-
бије још пунију садржину. А, оно ће то имати, ако у
раду наших органа буде више јавности, критике и уче-
шћа ширег броја радних људи. Дакле, ако рад наших
форума буде. јавнији.

Са овим појавама интересантно је дубље  проучити.
и сагледати проблем неформалних група, њихову садр-
жину и: суштину. Колико се њиховим постојањем и на-
шом пасивношћу узурпирају самоуправна права радних
људи, какви су узроци и какве последице.

Дејство неформалних група и њихов утицај на кад-
ровску политику, расподелу и друга битна питања сва-
како да има за последицу сужавање права радних љу-
Ан и његово свођење на формалност. Пракса указује да
Појаве неформалних група нису ретке. Може се само
товорити о модалитетима и видовима њиховог изража-
вања. Било их је и има их у свим областима, а нарочи-
то се њихово дејство у срезу Краљево осећа у нешто
драстичнијем виду у неким пољопривредним органи:
цијама.

Одгуство организованог супростављања деловању
неформалних трупа је појава која треба да нас брине.
Шо, то никако не значи да радни људи нису испољава-
ди отпор. Напротив, питање је само колико су били у
томе подржани од Савеза комуниста и других друштве-
них снага. Зато одлучна борба треба да буде окренута
не само против припадања групама, већ и против то
рисања тих група.

Са овим појавама су у тесној вези и ине које
се могу чути и које се заправо чују из »кухиња« нефор-
малних група, групица и појединаца. Оне обично почг
њу са дошаптавањем, шапутањем, оговарањем и дру-
тим комбенаторским смицалицама.

Зато је тема »Роруми и појединци« актуелна у на-
шим данашњим разговорима када се искрено и одго-
ворно прилази спровођењу значајних одлука. Можда
би требало рећи процеса које је отворио Четврта пле-
нум ЦК СКЈ, тим пре, што се зна до чега све могу да
доведу Негативне појаве о Којима је напред било речи.

РАНКО РАШКОВИЋ

   
   

Аруже уредниче,
беспрекорно чистој

и укусно уређеној згра-
ди Службе д ог
ватрогасног друштва У
Краљеву, од улазних вра
та па до последње служ.
бене пр. ије на спра
ту, "стоји диплома АО ДИП
доме, похвале До одлико-
вања и наградних пеха-
Ра. Са уживањем совек.
пролази кроз дипломама
скићених хол, степениш-
те, ходнике и службене
просторије, у којима се
поред видно истакнутих
признања налазе још и
најновија ЗЛАТНА И СРЕ
БРНА медаља из 1966, го-
дине:
Ови вредни људи при

мају награде за свој по-
жртвовани рад још од
1950. године, па скоро сва
ка година доноси им са-
мо још понеку награду
више, чиме се овај скром
ни колектив може поноси
ти

У овом колективу се
не тледа радно време.
Вредни људи остају У
својој служби и по 24 ча
са, и опет су задовољни
су собом, али и помало
љути на... ко зна кога,
јер немају своју музику,
немају довољно средста
ва за несметан рад,
И коначно, другови из

 

 

 

порно септембра,
Грема ономе што се чуло

на прошлој седници За
тишевве комитета Савеза“
ладине " краљевачке општи.

ис, која је одржана 23. овог
месеца, стиче се утисак да
су чланови овог руководе-
ћег форума пришли одучно
спровођењу одлука ЈУ пле-
нума ЦК СК Југославије у
редовима Савеза омладине.
отуда није изненађујуће што
су том приликом изречене
критичке оцене на метод и

садржај рада Општинског
комитета и његових сргана,
као н на досадашњу актив-

Уводно излагање председ-
ника ОК СО Данила Попови
ћа и бројне дискусије учес-
ника овог радног договора,
указали су на присутност
низа проблема који су прати
ли досадашњи рад ортаниза
ције, а посебно Општинског
комитета. Изречене су мно-
ге критичке оцене, нароги
то на садржај и метог рада
овог _руководећег форума.
Између осталог, истакнуто
је да Комитет није био до-
вољно оперативан, да њего-
ви органи нису били актив-
ни и да су поједини члано-
ви Општинског комитета ис
пољавали крајњу нгодговор
ност у извршењу својих оба.
веза. Често су изостајали са

састанка, нису остваривзани
контакт саактивима Савеза
омладине, нити су активно
учествовали У раду ове ор-
танизације у срединама у
јима живе и Раде.
Констатује се да ни орга-

низација органа Општи
ког комитета није таква да
обезбеђује његово оператив
није деловање. Посебно је
уочено да су неактивне ко-
мисије ОК и да разлог за
то, поред осталог, треба тра
жити у саставу Секретарија
та, којим ниу би
обухваћени сви председни-
ци комисија. Отуда је и ус
сдно закључак да, убу

дуће, Секретаријат сачи
љавају: председник и секре
тар ОК и сви председници
комисија =
На овом састанку било је

   

 

ли

   

 

Смером одлука.

5 ТУ пленума ЦК СКЈ

 

 

нест организације у целини. -

 

    

Трибина чишалаца
„Ибарских
окићени зидови, витриче
пуне ордена и пехара, ре
КлИ су све о вама, чак и
више него што човек има
адекватних речи да иска-
же усхићења која осети
ласком у вашу зграду.
аши успеси, организа-

ција рада, другарство, то
воре кроз дипломе и дру
те награде. Говоре о. то-
ме да себе налазите у сво

борите се за
споту да би град.

био још лепши, а грађа
ни Краљева, свакако, це
не и величају ваше ус-
пехе, и ви сте само део
Краљева који ради на
просперитету свога места.
Краљево ће, свакако, да-
ти све потребно за ваш
град, ла би се уз већ пос
тојећа признања, дипло-
ме, јдликовања, пехаре,
медаље и похвале, рађале
само јошнове које би се
продужиле и ван ходни-
ка ваше зграде, на крг
љевачке улице, улице на.
тиег заједничког града и
На тај начин сваки гра-
Ђанин би знао ко стеи
шта сте успели добром,
вољом, чак и без вели-
ких средстава за рад, што
ваш успех још више ве-

  

  

 

ватрогасне службе, злат-

_

лича. _
на медаља из 1966. тоди= Пријатно

_

изненађење
не, и ваши ДАипломама које сам доживела улас

доста речи и о досадашњој
друштвено-политичкој ак-
тивности Савеза омладине.
Неведено је даје најмање
активна сеоска, Као и рад

ничка омладина. Изнета су

запажања да млади нису
довољно укључени у АРруШ
твени живот комуне. Исти-

нобосши“
ком у ваше просторије
покушавам исказати кроз
овај допис.

Славица Јурјевић

ЗАШТО ЈЕ ДРУШТВЕНИ
КЛУБ У НОВОМ ПАЗАРУ

БИО ЗАТВОРЕН
НЕДЕЉУ ДАНА2

Друже уреднихе,
Када је пре неколико

тодина грађен Раднички
универзитит у Новом Па
зару, сви су били обрадо
вани што се у њему ло-
диже и једна дансинг са-
да. Млади су се највише
њој радовали, јер је про
стор за њихово сакупља-
ње и разоноду био годи
нама проблем овог гра-
да.
Након отварања, пре

три године, ова сала је
у више наврата мењала
намену, Била је повреме-
но кафана, омладински
дом, па опет кафана и од
почетка прошле године
друштвени клуб са наме
ном да бар три пута у не
Аељи буде кутак за са-
купљање омладине. Једно
време је била у саставу
Радничког универзитета,
а'у последње време је би
ла дата под закуп Угости

тељском предузећу уз по
себан уговор о намени
коришћења.
Док је сала била у сас

таву Радничког универ-
зитета, о свему у њој во

АМАО се посебно рачуна.
Међутим, од како је пре
шла код Угоститељског,
предузећа, све чешће је
намештај у сали и баш-
ти упропашћиван небриг
ом особља које је у њој га.
Дило. Врхунац неодговор
ности одиграо се 16. сеп
тембра, када је особље
запослено у друштвеном
клубу дозволило себи да

се напије и разбија и ру
инира салу и инвентар.
Раднички универзитет је
био принуђен да затвори
салу, јер је претходно у
више наврата опомињао
управу Угоститељског пре
дузећа о нечувању објек
та.
Ово је био нужан гест,

али је ових дана ДОШАО
Ао поновног споразума из
међу Угоститељског пре-
дузећа и Радничког уни-
верзитета, пошто је пред
ходно Савет овог првог
примио на себе обавезу
да замени све особље у
Аруштвеном клубу и да
га доведе у ред. Тако ће
омладина, која се у ње-
му, иначе, бројно окуп-
а, поново добити свој
кутак. Остаје, међутим,
обавеза угоститеља да об
јекат чувају и више о
њему брину него до сала.

Б.
 

НРИТИЧНИ ОЦЕЊЕН РАД
КОМИТЕТА САВЕЗА ОМЛАДИЋЕ

За секретара ОКЕСОјизабран Виктор Ердоглија
наглашава — окупљање сла па је затим донет закључак
нова организације. Према да се на ову дуж и
израженим мишље
злог овоме може се тра;
у формама и садржају рада
савеза омладине, који, још
увек, нису адекватни инте-
ресовању и потребама мла-
дих.

 

Мали број омладине на ску повима Социјалистичког
савеза

че се да је недовољна при-
сутност омладине на зборо-
вима бирача, састанцима Со
цијалистичког савеза и дру
тим скуповима грађана. По
себно се као проблемско

 

После уснајања закључа
ка о наредној активности ор.
танизације, разматраноје пи
тање избора секретара Опш
тинског комитета, Једноглас
но је одбијен предлог да се-
кретар буде професионалац,

 

ШТА СЕ ИЗМЕНИЛО
у „ПАРТИЗАНУ“

Краљевачко друштва
»Партизан« данас има то-
тово 500 чланова. Што их
нема више »крив« је
наш традиционални од
нос према овим организа“
пијама. Обично се, наиме,
сматра да члан »Парти
на« треба пре свега да. је
пимнастичар и да буде до-
бар вежбач на справама.
Међутим, од пре три го
дине садржина рада се

тно изменила: друштво
више није искључиво за
телесно васпитање и мо-
же да формира билокоју

ску секци већ.
према жељама чланс

    

    

— Старо схватање уло-
те друштва — рекао пом
је у разговору члан упра-
ве, Рајко Антонијевић,
помало одвраћа од »Иар-
тизана« старије грађане и
радничку омладину, које
бисмо волели да видимо у
свом спортском дому. Ис-
тина ми имамо готово 500
чланова, али то не значи
да нема места и за остале

заинтересоване.
Антолијевић нам је

тим објаснио да је дом
»Партизан«, у шта смо с
и сами уверили — веома
лепо уређен: постоји ху-

тило са топлом водом,

 

   

  
   

Мара бере један одчл
тинског комитета. секре
тара је изабран Виктор Брдо
глија, радник. је за ву
чу у Краљеву ЖТП Београд.
Овој седници Општинског

комитета СО присуствовали
су и чланови Комисије за
рад Савеза комуниста у ом
ладини Општинског комите
та Савеза комуниста краље
вачке општине.

Ж. Мил.

 

 

Из Основне привредне комо
ре

ПРИМЕНА ЗАКОНА О АМО
РТИЗАЦИЈИ У ПОЉОПРИ-
ВРЕДИ

УУ организацији Основне
привредне коморе из Краље
ва одржанје ових дана у Вр
њачкој састанак са
представницима. пољоприв-
редних ортанизација са под
ручја краљевачког среза. На
овом састанку разматрана
су питања предстојеће рева-
лсризације основних средст-
ава и средстава заједничке
потрошње и примене Зако-
на о амортизацији у пољо-

привреди.

 

зимисе справља чај и дру
ги напици, док се програм
рада прилагођава захтеви“
ма чланова.
— Материјално стање је

знатно боље — каже Ле
тонијевић. Чак нам више
ни жиро"рачун није бло-
киран. А ових дана »гене-
рално« смо уредили све

просторије дома. То пас
кошта око 600 хиљада ста
рих динара, али се веома
мсплатило: хихијена и ред
су потпуно загантовани...

И најзад, саопштено
намје и то да ће »Парти-
зан« ускоро отворили
школу бокса за омладин-
це, док ће се у његовој са
ди. приређивати игранке,
које толико недостају мла

дим људима у граду.

  

(Б. Мр)

 



30. сттембартодине

Разговор

ове недеље
  

   

  

    

  

   

       

   
  
  

   
  

 

    

   

  

  

   

 

паон

радних организација. |

 

тшавању неких.
пштања привредне и друш-
твене: Првенствено
— да се не може трошити
више него што се доходује.
Даље, производња, по обиму
и по вредности, мора да.

5 прекида се пракса
тског права на кре

лужбе друзненоскаиководства =
дипл. економисту Момчила Коваче-

тића да намодговори на нека питања која се тичу
значаја и суштине допуна Закона о књиговодству

    

  

  

тапотребу и порези које приврелне ор.

ћих кроз њихово е-

кономичније коришћење,
То, управо, значи Да ће дон !

Краљево

 

средстава. Зато смо замолили
фи

мај
 

ступиле на Ио ттрвуе редослед пре-
ношења средстава која сте
споменули2ми

— Свакак
о, радна ортани-

__зација. Уколико то она не
овог учини, средства преноси Слу.

Аруштвеног КЊИТОВОд-
, али другим редосле

дом. Тада обавеза према по-
; резу на промет долави на пр
во место. Затим доприноси

танизације обавезно обуставег »обртања« друштве-
них средстава у смислу ве- љађу приликом исплате сво“

едницима, и другим) ди-
. Тек онда, долазе на

следна. аЗакопа о "ред лични дохоци и: то — до
књиговодству допринети ре- висине минималних.

суштинских

6 Колико они износе за
нашу Републику

— 20.000 старих динара.
'

де праћена и одговарајућим 46 Почетком септембра, на
иницијативу ваше Филијале,

одржали сте састанак са ру

  "организације ако
ју средстава на жиро

и их имају дово-

према друштвено! зајед
| и по СУДСКИМ одлука-

ма, дужне су да пренесу на.
свој жиро рачун друга рас-
положива средства до износа

за исплату тих о

бавеза. То су: новчана сред“

  
  

  

  

хотка која радна ортаниза-
ција може да користи у ви-

А обртног и новчаног сред:

ства заједничке потрошње.

У слици
и речи

ћи У повољнијим условима. Раније, Гимназија је
смештена у згради Основне школе и радила је под из-
ванредно тешким околностима. Нова Гимназија распо-
ааже довољним учионичким простором, а има м посеб-
не просторије За Бачку радионицу, читаоницу
кабинета. Такође, школа је сада опремљена и са новим
савременим наставним средствима.

— Стручне службе радних

организација, а посебно њи-
хови органи управљања ни
су у довољној мери инфор-

мисани о суштини овог про-
писа. Посебно о тешкоћама

и проблемима који се могу

појавити у примени Закона.
Мако је он ступио на снагу
још 21. јула ове тодине, ни у
једној привредној организа-

цији није сагледана и струч
но обрађена ова проблемати
ка. То је било нужно учини-
ти, без обзира што нигде ни-
је дошло до исплате мини-
малних личних доходака.
 

НОВА ШПОЛА

 
је у Рашки и ученици су нову школску годину отпоч

била

и више

Р. Павловић

  

ИВАРСКЕ

% Као што сте раније рек-
ТА ли, Закон заоштрава питање

трајних обртних средстава.
Каква је ситуација у том по
гледу код радних организа-

ција на по;
љлијале2 Истовремено и у по-
гледу ликвидације њихових
обавеза и потраживања

— У односу на исти пери-
Од прошле године, чак се не-
што па поторшала. Код већег
броја организација проце-
нат наплаћене према факту-
рисаној реализацији у пр-

Бом полугођу ове, према ис-
том периоду прошле године,
показује тенденцију смање-

 
 

 

 

  

 

  

Момчило Ковачевић

ња са 79,6 одсто на 78,6 од-
сто. То је нарочито изражај-
но код, вагона, »Ме
тала« »Јасена«, Пољоприве
редне задруге у_Краљеву,
»Техномстала«, >
та« итд.
Повећао се иброј налога

извршен судским путем. ]
то —за 56,8 одсто, док
трошкови спорова порасли
за 515 одсто. Потраживања.
од купаца у индустрији ра-
сту за 51 одсто, пољопривре-
ди — 61 одсто, трговини71
одсто. Обавезе према добаве
љачима у укупној привреди
опадају за 3 одсто, мада су
у затном порасту код »Ау-

  

тотранспорта« (135 одсто),
»Технометала« (98 одсто),
»Техночелика« (71 одсто),
»Стотекса« (99 одсто), итд.
Учешће купаца у просечно
расположивим средствима,
У овој тодини, повећава се
од 512 одсто на 565 одсто,
што, такође, представља нек
гативну тенденцију.

,

Према вашој оцени, може
ди се десити да доследна

тримена овог Закона допри-

несе ликвидацији појединих
радних организација2 Посто
је ли, и какве, могућности
одређених интервенција да
до тога не дође2

Реформа претпоставља
елиминисање са тржишта

свих тзв. маргиналних пронв
вођача. Зато се не искључи“
је могућност да ће примена.

а о књитоводству ДАО

радне организа“

уђе у веома озбиљан ПОлО-
То ће се, у првом ре

АУ, десити оним радним ор-
танизацијама које нису пос-
већивалс потребну пажњу
питањима трајних  обртних
средстава, расподели дохот-
ка у смислу јачања сопстве-
них фондова, питањима напе
лате својих потраживања, и
слично.
Свој удео у савладавању

насталих тешкоћа, без сва-
ке сумње, имају и други оре
тани. Сигурно, да је неопход
но  синхронизовати

  

 

дручју ваше Фи- :

 
актив- Поред тога, Лечилиште

НОВОСТИ

Момчило Ковачевић, директор Службе друштвеног књиговодства-филијале

ПЕМА МЕСТА НА ТРЖИШТУ
ЗА МАРТИНАЛНЕ ПРОНЗВОЂАЧЕ

ност свих фактора на реша-
вању овог питања. У овом:
погледу, имам у виду упот-
ребу срелстава заједничких.
тезсрви привредних органи“

шција, могућност мнтервене-
ција кредитних установа, бр'
же решавање дужничко-по

верилачких односа, коришће
ње могућности наплате ме-
Ђусобних Ботраживања тв
тем. »пребијањаж, итд.

% На крају, имате ли нски
тредлог У. примене 3а-
сла о књитоводству радних.

сртанизација2
  

— Мислим, да би било по-
требно формирати једну гру
шу представника. привредних.
сртанивација. Она би имала

у задатак да размотри сву
ову проблематику, као и 06-
јективне и субјективне могу
ћности за њено решење —
рекао нам је на крају ра»
говора Момчило Ковачевић.

Ко МНАНЊЕНЕћ

ИНТЕГРАЦИЈА ТК
»РАШКА« И »СТАНИ-
ЦЕ СПАСОЈЕВИЋ«

Уз помоћ Основне привре-
Ане коморе из. Краљева У

Новом Пазару је одржан са
станак са представницима.
Текстилног комбината »Раш.
ка« и предузећа »Станица
Спасојевић«. На овом саста-
нку дискутовало се о нпте
грацији ова два предузећа.
Закључено је да се ово пита

ње постави и пред органе уп
гављања предузећа и да се
о томе касније донесе ОдАМ~

ка.

 

 

Страма У

 

    

 

    

  

Радни људи о У пленуму ЦК СКЈ

ЕПОХА
САМОУПРАВЉАЧА

НАТАЛИЈА _ЈЕРЕ-
МИБ, полуквалифико-
вана радница -- улага
чепа Графичког реду
зећа »Слово« у
ву „Рођена 1940. тоди-
не, а у радном односу
8 година. Прошле го- |

ађикала 35,

 

члан Савеза комунис-
та.

Наталија Јеремић, поз
натија у свом радном ко
леКТИВУ Као Наташа, би“
да је пријатно изненађе-
на када смо је замолили|
да нам изнесе своје миш
љење о одлукама Четвр-
тог пленума, Прво што је
рекла приликом нашегсу
срета; било је: »Зар баш
мене нађосте. У моме
предузећу има добрих ра
Аника, који су чланови
Савеза комуниста«. Зах
ваљујући нашој упорнос
ти, успели смо, шпак, да
обавимо овај кратак раз
товор.
— Мере-привредне ре-

форме унеле су једну но
ву атмосферу у наш рад-
ни колектив. Тада — нас.
тавља Наталија — по-
чели смо знатио више да
се скрећемо производним
задацима и да се на овом
плану сви антгажујемо.
Тешко је било наћи рад
ника, који није био пре
скупиран размишљањи-
ма о томе — како произ
водити више и квалитет-
није, Први пу су се тада.
почеле кешће да спомињу.
речи: продуктивност, еко
вомичвсст, унутрашње ре
зерве. Свакако је све то
дспринело Ла смо, већ од
1. маја ове годице, успе-
Ли да пређемо на 42-ча-
твлу РАК ПДема ИВА
остваримо а радни.
учинак. 3

нам је, понекад, раније не
достајао. Искрена да бу-
дем, ни сама нисам оче

кивала да Ћу доћи у па
Аожај да свакога крити-
кујем, без бојазности да
за то сносим одређ,
последице. Хтела бих изу
зетно да нагласим — да
се код нас; У радној орга
низацији у којој радим,
много _напредовало на
плану развоја непосред-
ног самоуправљања. Пос
де Четвртог пленума, мно
то се чешће састајемо на
нивоу радне јединице и
радног колектива. Дого-
варамо се и консултује-
мо о свим значајним пи
тањима нашег предузећа.
Чак је уведена пракса
обавештевања радника пу
тем огласне табле о свим
значајним одлукама орга
на управљања — Раднич
ког савета и Управног од
бора. Једном речју —
много се што—шта проме.

нило У позитивном смис

         

  
  

           

  

    

  

— Брионски пленум код.
мас, као и у другим рад
Ним колективима, имао

настала епоха самоуп-

рављача = рекла нам је

на крају овог »блице раз

 

говора Наталија Јеремић.

Ж. Мил.

је посебно значе" Он
је унео међу наше радни
Ке један нов однос, који

  

   

 

 

Врњачни маратонски спор

КОМЕ 48 МИЛИОНА»
Необични спор који је избио
између Општинске скупшти
не у Врњачкој Бањи и При
родног лечилишта »ВрњачкаБања“, још 1963. године до-
био је свој епилог пред Вр-
ховним судом Југославије.
Наиме, сво је почело безаз-
деко.
Полазећи од чињенице да

има стацирмарнсболнички
карактер, Природно лечи“
ште је тада одустало од да-
љет уплаћивања дела бор:
вишне таксе Општинској ску
тштина коју је убирало од,
социјалних оситураника. Ме:
Бутим, у ОС заузели су став
да стационарне установе ни-
су затвореног типа и да не-
мају право на овакву врсту
прихода.
Пошто нису могллда нађу

заједнички језик на низом
жомуне, спор је доспео пред
судске институције :: оргаче
службе друштвеног
водства. Више од три
АОНОШене су разне пресуде
у корист једне мл
стране, али са њима, »

    

  
ла задовољна ни једна пи
друга страна. Најзад, ових
дана је стигла пресуда Вр-
ховног суда Југославије, ко-
јом се налаже Природномле
чилишту да уплати целокуљ-
ни износ убране таксе од
1963. године до данас.
Према процени САК у Вр-

њачкој Бањи, ова налокна-
да коју лечилиште треба да
исплати ОС износи у 1963.
години —
нара, за 1996 гол
23,739.000, и за: 1965.
+= 19452000 старих динара.

с

  

  

Хотел »Слобода“
морати да плати ОС на овај ју да нису задовољни овак:

ивнос и: затезну каматуу ви- па ће пгема
ситни од 1,796.000 старих ди-
мара. Међутим, како дозна-
јемо у Лечилишту изјављу-

     

 

томе изглед
ћипред У
вије.   

  
 

 

  а С

ла најбржим средством У
Београд.
Чим се у предузећу »Мер-

мер« чуло да ћ а операца-
ва неопходна ве-
на крви, директор:

»Мермера« Жарко  Дебеља-
ковић, радник Рсовац Алек-

дар и службеник ОСУ
Врњачкој Бањи Радош Пе-
цић, кренули су првимауто-

у Београд. Њих троји
ди су, ДОВОЉНУ КОЛИЧИ-

ну крвикоја је блла неопход

кал Пома
Тешко оболели радник пре

дузећа »Мермер« у Врби,
код Врњачке Бање, Радослав
Јоксимовић, родом из села
Отрока пренет је на Ар
хируршку клинику Опште
болнице у Београду. Да би
се извела компликована опе
рација била је неопходнаве-
ћа количина крви«
ника није распола
дослав се због
свог земљака Мике Калини-

 

  

 

  

  

   

  

    

   
  ВЕКОЈИ УМ ан на за операцију, и на тај на.

обратио својим друговима У чин спасли живот своме

предузећу. И помоћ је стиг- другу. А-Б.



 

 
 

  
 

 

 
 

 

 

  

       

  
   

    

     

   
  

  

    

 

ПРЕДЛОЗИ И МИШЉЕЊА
 

Дангс Краљево представља трад са
ним урбанистичким решењима ко

Се постепено, али видно реализују.
клања се све оно што смета, и про-

пада и подижу нове, модерне зграде —
е и пословне, изграђују улице.

СТо све захтева живљи животни темпо
, Његов бројни раст, његов економ

укултурни и политички развој. Кра
ево постаје, осим тога, и врло жива
пастраваја раскрсница у свим пра-

мбуникакада је реч о комуналној

изградњиужег градског подручја, не
Мр из вида чињеница да је

пинеопходно у том погледу

|

ено излазити из градских оквира.
_самонницијативом или. међу

е, није на одмет помену-
"ти тежак приступ Гочу због рбавог пу

затим потпуно дотрајао стари пут
аро <- "Чачак, који и, поред тога,

представља значајну саобраћајпицу. И-

 

Комунална изградња наших села

 

ТЕМЛО ЖИВОТА СТВАРА НОВЕ
ОБАВЕФЕ

 

Извођењем радова на оправци школе

Колектив Основне школе Дојевиће
уштедео милион динара

Краљево: Улица Октобарских жр тава
 

ди, најзад, километар лошег, неасфал-
тираног пута до излетишта Мошин гај.
Поред још неких, ови примери довољ-
но јасно показују да краљевачки кому-
наћци не воде у потребној мери рачу-
На О својој непосредној околини. Јер,
није свеједно да ли су прилази нашем
граду саобраћајно повољни и добри или
не, нити је свеједно да ли ће удобно и
леко моћи грађани да ститну до најбли |
жих излетишта. »Сметлиште« се не сме
„правити у непосредној близини града,
већ најближа околина треба да буле
уређена и служи за углед и разоноду
градског становништва.

Да би се ова и многа друга питања
успешно решила. потребно је више ини

цијативе и сарадње, као и изласка из
Деурености и а градскох оквира.
а крају, није ни потребно ни препо-~

ручљиво стварати неке границе на рела
цији град — село, комуна — комуна.

све као своје, јер оно одиста
то и јесте.

Добривоје Јанковић  
Велике Пошребе - мале могућносши

Изузетак једино чине: село
Раковац, које је поставило
стубове за далековод и са-
да само очекује набавку
електричне жице, и копао-
ничко село Црна Глава које
у оваквој години последње
покреће питање слектрифи-
кације. Електрификацијом

об овог подручја, према пода-
цима јошаничке поште, до
сада је пријављено већ се-
дам телевизијских пријемни
ка и сто седамдесет и неко-

. лико радио-апарата.
Пре четири године, при-

ликом електрификгције овог
подручја Месне канцелари-
је, за увођење далековода
од Биљановца до Јошаничке
Бање у дужЖИНИ од око 11
киломстара, поред завођења
месног самодоприноса, Ску-
пштина општине Рашке из
својих фондова одвојила је

и средстава за
изградњу џодруч

  

Збот дотрајалости зграде
Освновне школе у Дојевићу,
Скупштина општине Нови
Пазар августа ове годиме до
делила је школи 2,000.000 ста.
рих динара на име најнеољ-
ходнијих поправки. Како је
тжашлерај сасвим дотрајао,
то је одлучено да се прасту-
пи његовој целокупној из
мени. У том циљу школа је
извршила наруџбину код Ар
вно-андустријског комбината.
»Јелак« да до 1. септембра
изради нови тишлерај. Сре-
дства за његово уграђива-
ње нису постојала, а у упра-
ви школе владало је миш-
љење да ће се тај посао оба-
вити путем месног самодоп-
риноса. Међутам, мајстори
из Месне заједнице Рајчино- 

виће нису ов одазвали по-
зиву.
Пошто је школска година

била већ на прагу, а да се
радови не отежу дуже вре-
ме, радни колектив школе
одлучио је да сам угради
тишлерај. Када су мајстори:
стигли, за њих је остало још
мало посла. Тако је колек-
тив школе за 15 дана оспо
собио зграду за почетак по-
ве школске године. Вредност
изведених радова износи о-
Ко милион старих динара.
Захваљујући експедитивнос-
ти »Јелака« и самопрегорном
раду школског колектива,
ученици су 20. септембра от
почели редовну наставу у о-
вој школској годипи.

Вукман Булафић

око седам милиона старих
динара. Исто тако, пре 7 до
8 година, изграђен је и водо
вод у дужини око 3 и по
километара, који је јоша-
ничким селима довео воду
са Копаоника. За изградњу
те водоводне мреже обезбе-
Бена су средства из меслог
самодоприноса и делом из
фондова Скупштине општи-
не Рашке.
Поред подизања зграде са

матацинима за потребе не-
кадашње Земљорадничке за
друге, на подручју Месне
канцеларије подигнуте су
зграде за основне школе у
Јошаничкој Бањи и селима
Црној Глави и Раковцу.

1 м

  

Из Привредне коморе

39. септембар 1966. година

ОДРЖАНА СЕДНИЦА САВЕТА
ЗА ТРГОВИНУ

Прошло недеље у Основ-
ној привредној комори у
Краљеву одржана је седни
ца Савета за трговину на. ко
јој је разамтрано шестоме-
сечно пословање тргови
скох организација у краље-
вачком сгезу са освртом на
кротање промета и изврше-
за плана за осам месецио-
ве године. На савету се рас
прављало м О раду служби
упутрашње контроле у трто-
винским организацијама, а
затим су поднети извештајњ
о раду школских тргови:-
ских центара у Крушевцу и
Краљеву.

'ОРОЧАВАЊЕ СРЕД.
А ЗА ЕНЕГЕТИ-

На захтев »Електроком“
бината« у Краљеву и Основ-
не привредне коморе одр:
ан је прошле недеље сас:
нак дистрибутерских преду-
зећа Србије по питању оро-
чавања средстава за довр-
шење енсртетских објеката.
Том приликом је констато
вано да је потребно обезбе-
дити 258.919 нових динара за
завршне радове у енергети
ци. Договорено је да дистри
бутерска предузећа буду но-
сиоци овога. посла.

ПОСЕТА ЗАДРУГАМА

  

Представници службе за
пољопривреду Основне ко-
море њ представници »Хид-

| рапродукта« из Чачка и Ста
нице за производњу и селе-

 кцију кромпира из Гуче ло-
сетили су задруге: Голију,
Калипоље, Јавор и Сјентцу.
Ова посета је била намење-
на за тражење сагласности
од стране Скупштине опшеста
не Сјеница и задруга по пи
тању куповине или преноса
површина од 100 хектара за
организовање производње ви
оских класа кромпира. На-

ИКОВИ РАДНИХ ЉУДН

Радосав Лековић из Тути-
на је за само две тодине
успео да направи прави
мали подвиг: од занатлије
постао је наставник.А, е-
во, какоје то било:
— У селу смо тешко жи

вели, прича Радосав Ле-
кавић, сада наставник Ос.
новне шкоде у Тугину.
Родитељи су покушали да.
ме дају негде на занат.
Успеха није било, јер у
Тутину није било замат-
ске индустрије, а ни пр:
ватних занатлија.
Остало је да Радосав

сам размисли о томе кака
да помогне себи и својим
родитељима. Одлучио је
на крају да обиђе неко-
дико градова и да у њима
тражи уточиште. Зауста-
вио се у Краљеву. Успео
је да се упише у занат-
ску школу.
— Није било размишља

ња. Ваљало је радити дан
и ноћ да бих могао поха-

коз разговора постигнута је
сагласност да се ове површи
не обезбеде у Брњица и на
подручју Кладнице.

ТЕХНИЧКА И УНУ-
ТРАШЊЕ РАСПОДЕ-
ћА

У ортанизацији Основне
привредне коморе из Краље

ским новостима«.

Стан наје обезбеђен.

Ђати школу и да би се мо
гао издржавати. Нигде
нисам одлазио сем од ста-
на до радионице, од ради-
онице до школе. На крају
сам био задовољан, каже
Лековић. Завршио сам за
нат и добио посао у Фаб-
рици вагона. Тамо сам ра
Аио као машинбравар пе-
колико година.
Живећи потпуно сам у

једној малој собици, У
Краљеву Радосав је одлу-
чио да му једана газоно-
да буду књиге. Сваки сло

бодан тренутак посветио
је читању.
— Прочитао сам за. вре-

ме боравка у Краљеву сва
дела Андрића, Крлеже,
Бранка Бопића, пратио
сам развој Добрице Боси-
ћа. Проучавао сам црно-
торску књижевност, наро-
чито Његоша и његову
»Лучу микрокозму«, при“
сећа се Лековић.
Лековић је на крају од-

аучио да напусти Краље-
во. Желео је да пођеу
своје родно место. Мис
дио је да ће тамо имати
још више могућности да
чита.
— Запослио сам се у

»Јелаку« као механичар.

Радио сам савесно у рад-
ном времену, а у слобод-
ним часовима читао сам
књиге. Почео сам од Шек.
опира, па завршио са ру-

ЗАШТИТНА РАДИОНИЦА У КРАЉЕВУ

ва у Чачку је одржан тре-
дневни семинар по питању

метода и технике унутрашње

ње расподеле и научне орга-
нирације рада. Овај семинат
је одржан уз сарадњу са Иш
стигутом за организацији
рада и аутоматизацију пос-
аавања из Београда.

 

   

    

 

   

   
   

    

   

   

  

     

   

    

објављује

Оглале
Конкурс за попуну радног места управника За-

штитне радионице, објављен у »Ибарским новисти-
ма« дама 9. септембра 1966. године, продужава се
за десет дана од дана објаве овог огласа у »Ибар-

Посебни услови за учествовање на конкурсу су:

— висока или виша стручна спрема са 5 тодина
праксе на руководним радним местима;

— средња стручна спрема са 5 година праксе на
пословима социјалне и здравствене заштите.

Кандидати су дужни да уз пријаве поднесу до-
казе о испуњавању услова предвиђених конкурсом.

Лични доходак по Правилнику а расподели.

__ Пријаве' се подносе Заштитној радионици —

Краљево,са ознаком »За конкурс«.

КОНКУРСНА КОМИСИЈА

 

За (488
 

 

ТЕНАН ПУТ ДО
НАСТАВНИЧКЕ ДИПЛОМЕ

Пасвета, “ Лековић
се одлучио да једног јут-
Ра упита свог руководио
ца предузећа Мидхата Ел
мазбеговића да ли оп као
радник може да студира
књижевност. Овај му је

одговорио да може, ако
положи пријемни испит
на вишој школи или фа-
култету.

— Убрзо сам се потом:
нашо на Вишој педатош-
кој школи у Призрену
прича Радосав Лековић.
Пријемни испит сам по
ложио међу најбољима.
Требало је само две

школске године па да »је
лаков« механичар дође до
Дипломе наставника ср

скохрватског језика. Ле-

ковић је, наиме, у рекор-
дном року, не понављају-
ћи ни један испит завр-
шио југословенску књи

жевност. Сада је дошао

у свој град да буде нас
тавник Основне школе у
Тутину. Напор који зас
Аужује сва признања, тим
пре, јер Лековић није и-
мао довољво средстава за.
школовање на. вишој шко
ан.

љц.

 

и



30. септембар _1966. _године -

  

Сусрети са задругарима

Старе треба
подмлађивати

Авоструко већи принос
од малине резултат је јех
ног од бројних огледа
што их изводе службе По
»спривредне _станице, у
сарадњи са Задругом у
Риблици и напредним по-
љопривредницима.

  

ва. Тако је Живојин Ву-
ковић уз помоћ стручња-
ка разбио једну фаму у-
корењеног начина обреза
вања малина.

(0 овом необичном ог-
деду разговарали смо и
кроз динар. Јер, Вуковић

  
  

 
 

__2рн 3

Из записника основних организација Савеза комуниста

 

Комунисти
говоре
отворено
 

СИНДИКАТ ПИЈЕ АРТИВАН,
ВЕЋА ПРАВА РАДНИМ ЈЕДИНИЦАМА,

СТРУЧЊАНЕ И У ДРУГУ И ТРЕЋУ СМЕНУ.

 

је ваљда један од ретких
пољопривредника, којидо.
маћинство и производњу
не може да замисли без
оловке. Када рачуна тро-
шкове производње узима
све у обзир. И своју рад
ну смату, и снагу својих
укућана. па била то и де
ца за коју рад око мали
на не представља терет.

— Смело и са повере-
њем, прихватио сам савет
инжењера Суботића за
тезидбу малине »Ваљев-
ке« по новом, прича нам
о свом огледу Живојин
Вуковић из Врдила. У
твари, то су два огледа:
гајење малине на подзолу
"бељузи пете класе са ре-
зилбом на 120 и 150 сан

  

Значајан фактор: стручна и техничка помоћ задруге

— Са малилом ствар је
очигледна,каже он. Упо-

ређено са приходом од
на инжењер Суботић про пшенице по једном хекта-
Бео на његовом малиње- Ру, малина доноси осам
ку. Пратио је рашћење пута већи приход. Колико
биљака

и

стално бележио

_

би се могло гајити мала

)| Као да то био његов ма
дињак. А када су племе

_

— Зар је то начин про
мите биљке донеће Род, дајс да човек из Врдила

било је то огромно изне- изгуби радни дан, да би

нађење. Отлел резидбе на

о

продао корпу јабука на
150 саниметара донео је пијаци у граду. Није ни

нешто више гола, али ст

|

Чудо што нам људи крс

тнијег. Мадила са резил- старе дуж Јадрана и пре.
бом на 120 сантиметара

_

бијајусепо железничким

доспела је тачно двоструко

_

чекаоницама, тражећи ку

већи принос. И једре со- Пе за своје производе.

чне јагодичасте плодове. И још нешто, додао је он,

Само променом старог ме рађа ди нам то што

начина резилбе овај наљ-

_

кулативне односе код љу-

редни промавођач добио АИ и сумњу У рентабил-

КБ лвострмко већи принос.

_

Мост подизања. нових воћ
Велика је то ствар, доби-

_

Њака. Јер, старе, који су
ти два пута већи приход,
без посебних улагања и
труда им других средста-

тиметара.
Испричас нам је Вуко-

вић још, како је доста да

    

 

   
  

            

 

 

У Рашки

узгред
забележено ЈЕСЕН

НА УЛИЦАМА
Сунчани јесењи дани броде Ибром. Раскошпе

боје издашно красе Ибарску долину. Свуда, на сва
ком кораку осећа се јесен. И Рашка, градић на Иб-
Ру, осећа њено присуство. А ова јесен доноси 60-
тате дарове. Да кажемо неку реч о њима.

 

 

 

дане да што пре доврше три стамбене зграде саГ рађевинари ужурбано раде. Користе лепе ]

тридесетак станова, Поједини грађани су нестрп-

љиви. Имају решења за станове и сад броје дане
кала ће да се уселе. Често обилазе радилишта, раслитују
се кад ће зграде бити коначно готове, подижу кредите
и купују намештај.

Према њима ова јесен је издашна.
Грађевинари се журе и па другим објектима. Тру

де се да нову зграду поште м нову стамбену зграду на
улазу У град из правца Краљева ставе под кров пре ве-
ћих киша иснега. Упоредо са тим, припремају се пројек

ти за нове стамбене зграде.
Градић на Ибру интензивно мења свој лик.

ж

Пре две године грађани Рашке плаћали су само-
допринос. Дани су текли, прикупљена средства се нису
користила. Отуда нису била тако ретка питања: шта би

са нашим парамаг Овогодишња јесен донела је одговор.

 

  
   

     

   

   

  
    

   

   

 

36 Велики број радника
наше радне оргапизације ни
је задовољан начином ра
поделе личних доходака. За.
то је само у прошлој голи-
њи поднето 57 жалби орга-
нима управљања. То,
времено, говори и о пог
студиознијег прилажења о
вом проблему. Расподела ло
хотка (1 личних доходака, у

ра да буде један од паших
приоритетних задатака у па
редном периоду. (00. Шумс

   

 

но Правилник о расподели
стимулативног дела. Међу-
тим, све радне јединице ог
ворено реагују на неке ње
горе поставке и траже дру-
та решења. Значи, да ту не-
што није у залу. Првенстве 

  

_

35

Често смосе бавили по
јединим безначајним

_

пита-
њима, док су многа, воома
значајна, остајала по стра-
Ра~
Новне организације нисма т
расправљали о теме — зашњто плаћамо купцима пепале
Ман, на пример, колико мо-
жемо да произзодимо. Изве
штаји о плаћању пенала и ћ
извршењу п! водног пад- 3 Сипдикат ТАНЕ
на, разматрани су на органи Ми опи|ма управљања. али. мем на покреће попогеалолаа: и ти мора се зато, осећа ведих
Паизборе за петама ба.(у.00 фабрике ваго,ње активлијег утицаја непо 00 Тибњаре ФВ, 00 „чистосредног произвођача па ре ће« У 00 »Магнохрома«, 00
шавању свих питања, која суЕ Штумског таздинства)
значајна за егзистенцију на. + Поједина одборници

 

„ским комитетом СКС. По
ћ ОК у разматрању и ре-

шавању одређених питања,
ила

б
и

нам драгоцена. (00'
Каменица)

 

„м

    

  

 

зле (Хи Хр 00 сеупштине општине нису до

6) вољно активни. Нису нам по

могли да решимо неке, за

  

+ Ми имам:
платама, а

правилник о
правилник 0:

личних доходака,
стимулисао рад, а

нас, реома значајне пробле-
ме. И поред наших бројних
имемстирања па низу скупо
за, писмо успели да Се отво

 

 

расподела

 

који

  

:е само“ положаје, звања, ги елисе
4 8 » ги продарница која у

ита (00 Стамбеног преду: неопходна: Код нас је
аи песма слаба активност Соци:  

45 Наш досадашњи рад  јалистичког савеза, Савеза
пратилс су мнотобројне сла смлаарне такође. Комуне.
боста. Њихови узропа леже Ти мора да посвете пажње

ну. недовољно] сарадњиши стим. питањима. (00 Толици

новне организације са Опш нице)

   

 

   

 

Са две улице подигнута је стара турска калдрма и уве-

лако се поставља асфалт. Манце су раскопане, Многи тра
Ки користе прелику да се што јефтиније прикључе на
Мевод и канализацију. Средином октобра радови на

 

Упоредо са њима уређују селицама биће савршени
у

ле паретротоари. Град постаје лепши, И грађани пе
које су дали на име самодоприноса.

 

  

ж

А ВОДОВОА2
То је била велика лстња брига свих становника

Рашке
а ли ће је коначно однети јесењи даниг
На ово питање,бар за сада, нико не може да да поу

здан слтовор.
У Кучевића дугу копају се нови бунари за водо-

вод, Још се не зна како да се плате ови радови. Прел-

седник општине разговарао је са представницима Ррзд-

пе ганизација у Рашки. Можла ће оне дати паре за
нове бунаре. Ј -

То би био најлепши поклон ове је

ж

Ученици Гимназије, на почетку ове школске годи
не, добили су нову школску зграду. Подигнута поред
зграде Осморазредне школе она са њом чини скоро је-
динствен грађевински објекат. У

Поред школских зграда преуређени су спортски

терени за фудбал, рукомет, одбојку, кошарку и атле-

тику. Са мало средстава, залагањем неколико ентузијас
та, овај део града добио је кудикамо бољи изглед, а

ученици и омладинци низ спортских објеката. Сада са-
мо треба више труда Да се објекти уредно одржавају.

ж

Ова јесен има и друго лице. Оно се налази Код
железничке станице. И прети опасност, ако општина не
интервенише брже и ефикасније, да тако остане го-

динама.
На придазу од мотела Ка железничкој станици

 ени граду

 

Комунисти свс иптензизније расправљају о пи

тањима која проистичу из одлука Четвртог пленума

ЦК СК; Југославије. На састанцима осиовних орта-

низација, говори се о слабостима које су пратиле

Ассадашњи рад и истичу захтеви да се ради боље,

Аруштвено корисније. Записници са ових ралтих

Астсвора, као најбољи »сведоци« политичке актиз-

митету краљевачке општипе и нокренута

систематизују по одређеним областима. То се чини,

како нам је речено, ради сагледавања поједаних

проблема и појава — да би се будућа активност

сртанизација и руководстава СК што прагизније
но, мњ — комунасти мора-
Мо се позабавита овим про-

|

усмери 5 ПаоусЋ ила, И ми, због те потребе,
блемсм. 1Х ОО Фабрике ва У. 1тона) прсшлог броја пашег листа да објављујемо скраће-

не изводе из записника са састанака основних орга-

низација Савгза комуниста краљевачке општине.

То, н овог пута — чинимо.

  

 34 36 радних једини
ца имају мала права. Већи
ва од њих налази се само на
пепиру. Овде многе стварм
треба коренито мењати, У
супротном, неће се оствари“
ти интересовање радника за
решавање производних и
других актуелних проблема.
(Х и ХГ 00 Фабрике ваго-
на)

36 Централни раднички са
вет је

 

ког газдинства). прилично

_

гломазан

« ности комуниста, анализирају се у Општинском ко-

_|

огтанји није у стању да опе

36 Усвојили смо једноглас ративније решава одређенепитања. проблеме и захтеве радних
јединица. Зато, треба. ићима
оснивање погонских раднич

Ких савета и дати им — ве

ћа овлашћења. (00 Гибња-
ра Фабрике вагона)

почели смо од 36 Седишце ортана управ-
љања сазивају се на брзи
ну, такода се искључује сва
ка могућност за остварива-
ње активног учешћа управ-
љача у њиховом раду. (00
»Јединства«)2

Наши руковозноци тре
да бМдУ не само добри

стручњацтњ. Они, да би олга
Борили својим руководећим
сбавезама, мора да буду и

одра-
2 је резултат пот-
Геба радног човека, то је не
опходност у систему развиг
јеног самоуправљања. (П 00
»Магнохрома«)

  
45 Директор наилази на те

шкоће и разне отпоре у пог.
леду сртанизације рада стру
чњака у П и Ш радној сме
ни. Онда је разумљиво што
има највише застоја рада
шкерта у овим сменама. (00

тенеј.

  

  

 

Школовање кадрсва

НОВИ УЧЕНИЦИ У ПРИВРЕДИ
ОА свих заннтересованих години остале  кј чкекраљевачких радних орга- радио срганизације прими-

пизација за школовање д ссу од једног до десет у-

 

  

  

     

средњег стручног кадра Ма осцика,
гиогром је примио 53 свр- Е .
шена

_

ученика

_

Ословних

_

Приликом пријема нових
пшкола, док су Ауготран- ученика за изучавање за-

спорт и Прехрана примили
по 20, »Јасен« 18, а Каблар
и Технометал по 10 и при-
ватни послодавци 14 учена-
ка. За изучавање разних
занимања у овој школској

нимења у овој школској

тодини, занимљиво је нај-
зад напоменути, да је нај-
већи брсј кандидата са под
Ручја краљевачке општиле.

Радови на уређењу улица
постоји велика увала, Она је увек била пуна смећа и
отпадака. Да се изравна и да простор око станице буде
лепши, годинама се са радилишта у Рашки наноси зем
Ља у ову увалу. Код станице се добија нов простор. Ме
Бутим, тај простор се сада претвара У стовариште гра
ће. Приступ моторних возила за истовар и утовар пос-
таје тежи, манипулисање такорг. Познато је да просто-
ра на овој станици нема дорољно за утовар и истовар
Робе. Па зашто сада дозвољавати да се ту башкаре
стоваришта грађе

Железничерима то не смета. Граду свакако.
А тек, немој да неко баци поглед, позади аутобус

ке станице. ТУ се налази право сметлиште. Човек себи

не може да поверује. Комунално предузеће, по свој при

Аици, отписзло је овај део града. Ваљда, по нечијем
мишљењу, овде није ни потребна чистоћа.

Јесени долазе и одлазе. У овом делу града стање

као да остаје мспромењено. Можда не би било лоше да
грађани о томе поразговарају на збору бирача.

 



ИБАРСКЕ НОВОСТИ

Краљевачки „Аутотранспорт“ на међународним линијама

Од ЦРНОГ КОРА ДО АТЛАНТИКА
ТЕРЕТНИ САОБРАЋАЈ И РЕМОНТНА РАДИОНИЦА
ОПТИМИСТИЧКА ПЕРСПЕКТИВА АУТОТРАНСПОРТА.

ПРЕДВИБА СЕ МОДЕРНИЗАЦИЈА ПРЕВОЗНИХ СРЕ

АСТАВА У ГРАДСКОМ И
зу.
У свом пословању за осам

месепл ове године краљева

чко Предузеће Аутотранс-

порт има чиме да се похва-
ли: план прихода је преба-
чен за 12 одсто,

га

поред то
та што су цене услута оста-

  

ПРИГРАДСКОМ САОБРАЋА

родни саобраћај одлучили
су се за возила велике носи-
вости ОМ. Поред већ посто-
јећих возила ОМкоја су ре
гистрована, од пре два месе-
па, за транспорт _иностране
робе у земљама Бвропе, ус-

   

За модерним машинама

де на прошлогодишњем ни
воу, а материјални трошко
Ви порасћи. Остатак дохот
катредузећа износи 75 ми
днона старих динара а у а
мортизациони фФОНА се слило.

А.зона старих.
. Ова средства осигу-
отплату свих ануите-

авање основних
средстава. Др краја године

очекује се даВе се фондови
повећати

   
  

 

пола ми-
| „Амјарде. Динара. Лич-

просеку износи“
У. тодине 43.000,

осам месеци ове године
преко 75.000 старих.

ПОВРЕЊЕ — ом

 

М Аутотранспорту ОдАУЧИ“
лијсу се на потпуну тапиза-

г парка. Теретни.
и рт у унутрашњем сао

браћају састојаће се од ФАП
| сових возила, док.за међуна-

   
Мала репортажа.

  ће на пут кренути још
лесетак нових тешких ОМ-
-сва од 30'тона носивости.
Поверење Које краљевачки
Аутс спорт има код ОМ-
-а показује само један де-
таљ: ако се ове возлло нађе
у квару у Италији, није по-
требан никакав посебан на-
лог за поправкукод сервиса
Ома. Довољно је да возач
покаже документацију да је
на краљевачког Аутотрањ
спорта и да потлише каква
је оправка извршена. У Ау-
тотранспорту и сами призна
Ту Да опи нису баш такви
према домаћим корисници“
ма њихових услута. 00,

НЕПОГРЕШИВА ЕГА-
ЛИЗИРКА

 

   
     

Ремонтна радионица 1 до-
тледном времену треба даза
узме једно од водећих места
свог предузећа. Оно што је
до сада недостајало у опре-

 

    
А=

Витни дан
  'еТутро је, Ситна јесења ки
"зиа непрестано пада; Ло ју-
“че ведро небо, сада се црпе

Ло од тмурних облака. Пош
ла сам у школу. Успут м
|тротоару, било је много ба-

  

   
 

ра које сам морала преска

.Е “

'
25

1,
кој,

кати да не би поквасила пи

пеле, Нисам се задржавала
у школском дворишту, већ
сам одмах ушла у учиони-
цу. За игру није било пого
Ано време, јер је киша па-
дала.

Часови су брзо пролазили,
а киша је још увск падала.
И када сам пошла из шко-

  

ле кући, киша јошти
стала. М код куће сам
ла да седим ;
Било МИ је досадно, Једино
мије остало да гледам кроз
продор. На улици су пролаз
вици журили са кишобра-
нима"и мантилима на“ себи.

пре
мора

 

   

Не чује се уобичајена 6у-
ка, све је постало тихој као
да. је град утонуо у сан, По
лако
1

бли:
кишовитог

и ноћ и крај
јесењег

се

 

ог
   

 Мирјана Усиљанин,
ученица Краљево
 

 

Сшраница
из мо!

днебника

  

  

Јутро је. Идем путем пре
за шкоди док ме свеж ваз
У милује по лицу, а око

мене се чује жагор ученика
који хрле насмејана лица У
школу. За неке Од њих, по-
лазак у школу означио је
почетак новог живота,

Гда је

 

ми за комплетан ремонт са-
набављено. Модерна

и непотрсшива машина за
»етализацију« радилица свих
врста возила почела је рад
у новој хали. Сала се поп-
равка возила врши на СВИМ
возилима, пољопривредним
и прикључним машинама.
Нова пространа хала дозво“
љава да се технолошкии ор-
танизационо услуте врше на
најсавременији начин. О о-
вим пословима старају се 5
машинских и саобраћајних
инжењера.

 

УСКОРО —  ПРОДАЈ-
ВИ СЕРВИС ЛУТО-
ЈЕЛОВА

 

Органи управљања већ су
расправљали о НЕКИМ проб-
лемима снабдевања корисни
ка моторних возила резерв-

  

ним

_

деловима. Корисници,
мотсрних возила и у Аутов
транспорту мишљења суда

 

је Краљево град који је веб“
ма слабо снабдевен са дело“
вима за моторна возића За
сопствене потребе и због
немогућности да се сфикас
но снабдева са потребним
деловима У локалним прода“
вницима, Аутотранслорт је:
принуђен да у свом матаци“
ну држи резервне (делове у
вредности од преко 200 ми-
диона старих динара. Због
тога су оллучилиу да изврше
проширење делатности и на
продају резервних ауто-лело.
ва: Такође се залажу да Ју
гоауто м ИТВ из Београда
отвсре своје продавнице у

  

 

 

ПРИПРЕМЕ ЗА ЈЕСЕ-
ЊУ СЕТВУ ;

Комори је прошле неде-

  

станице,редне
скупштине и задруџе из Ри
Онице. На свом састанку се
Анскутовало о припремама
за јесењу сети“. Закључено:

да се предузму хитне ме
ре дајсе шште пре набави ре-
тродукциони материјал и се
ме.

 

   

 

[1 7У.У24,43 ,»7-7:194.)

АУЛУС:

 

Пролазећи поред школе
у којој сам раније учил
сетих се моје учитељице, учи
теља и наставника. Пред 0-
чима ми лебде слике ста-
рих школских дана. Посма-
ам школско двориште и

испред школе и осећам

  

     

  

врсту туге и жалости.
да сам нешто

у и да се то нећет
КРА више вратити, Са “з0у
Вењем те помало тужна кре
нула сам брже ка новој
школи
Улазећи у ново школско

 

Авариште осетила сам, по-
ред узбуђења, да се помало
и плашим, Бацам поглед на

 

Краљеву,јер то је једини на
чин да корисници моторних
возила неће морати резерв-
не делове да пабављају у Бе
ограду или другим градови“
ма. Краљево је велика друм
ска раскрсница и сасвим се

ставља ружан утисак ако
власник моторног возила не
може Да се снабде са пот-
ребним деловима.

 

  

ИЗГРАДЊА СТАЈА-
ЛИШТА

 

Из сервисне радионице

У градском и приградском

саобраћају у Аутотранспор-
ту предвиђају да се изврши

потпуна модернизација и за
мена дотрајалих превозних
средстава. Рачуна се да ће
тада превозна средства бити
рационалније "искоришћена.

Предвиђа се ом изградња
стајалишта за путнике на ве
ћим пристаништима у при
традском и градском саобра-

ћају. 

п.Ц.

  

вориште и школу. Двориш
те је пространо и лепо, а и
школа такође, Узбуђење је

тигло врхунац када је ре
> да се ученици уреде

ради распоређивања по оде
менима. Али чим, сам. угле-
дала нове другарице и нас
Мејано лице будућег разред
ног старешине, страха је ге
стало, Када сам са другари
мама изашла поново из шко
лског дворишта, била сам
узбуђена, али од радогти
што ми је постала тако дра.
та та нова средина

  

Јаворка Хамовић,
ученица Краљево

 

У МОВОМ ПАЗАРУ
 

30. септембар 1966. године

ПРАКТИЧНО-ЈЕДНА
ШКОЛА ВИШЕ

Идуће године недостајаће школски простор
Подаци о броју уписаних

ученика у три новопазарске
основне школе и формира-
њу нижих и виших газреда,
већ су сређени. Укупно је
у три школе улисано 5.646
ученика, или 344 више пего
прошле године, Тако се уку
пан број ученика у овом гра
ду, са ученицима средњих
школа, попео на преко 7.200,
без ученика која се школу
ју у Центру за образовање
одраслих при Радничком у-
ниверзитету. Већ данас, без
мало сваки Новолазарац је
ученик. Због тога је погреб
но што пре размотрити ка

ко у наредним годинама до
|1970., обезбедити потредан
тшколски простор. Тим пре,
што је познато да већ 1970.
године у општини треба да
број ученика са садашњих
13.000 порасте на 21.000, или
за 60/, више нето сада. Сва-
како да ће ли град бити опте
рећен већим бројем узаине
ка. То показује и ччњецица
да већ данас у Новом Паза

 

Ру, У „односу на прошла“
тиколску тодицу, има 158 оде
љења У основним шко.
лама, а то је управо чагава
једна новашкола.

Данас на једног ученика
у новопазарској општини до
Ње свега 0,53 МЕ учионич-
ког простора, а то је три пу
та мање од најнижег ногма.
тива. У Новом Пазарује “
 

Прописи у пракси

послератном периоду подлт
и само једна нова зграда
за основну школу, која већ
ради пуним капацитетом у
три смене. Друга основна
школа ради такође у трљ
смене, али у згради грађено!
за столарску радионицу, ко
ја ни приближно не олгова
ра садашњој сврси. И, трећа
школа ради у бизишем дому
ученика, у коме су учиони-
це смештене у ранијим со
бама за спзвање. 12 ранчјих
одељења ове школе морало
је бити смештено у згради
Учитељске школе, Уз »
мену да су све три школе
веома слабо опремљено учи
Аима, а и са ОСНОВНИМ из-
вентаром имају доста про5
дема, може се извући закљу
чак да је ошгуација у сснов
мом школству Новог Паза-
ра врао озбиљна. Док у не
ким рсевијенијим средина"
ма прираштај ученика опа-
да, у Новом Пазарује у ста

  

    

 

   

Аном порасту због природ-
ког прираштаја и због лосељавања које је стално у по
расту.

Већ данас се, због света
мора озбиљно мислити па
хитно подизање једне зграде
за основну школу иу окои
Ру програмирања средњоро
чног плана, проблем сснов-
ног школства у општиши у
целини озбиљније сагледати.

 

  

 

 

ОДСУСТВОВАЊЕ ЗБОГ ИСПИТА
У радним ортанизацијама.

скоро увек има запослених
који још увек раде на допу
ни свог знања м стручног об
разовања. Због тога им је че
сто потребно одсуство за по
латање испита.
Радна организација

право да статутом или дру-
тим општим актом утврди
у којим случајевима радник
може одсуствовати са гада
уз накнаду личног дохотка,
а што значи да се ово пра-
ВО може установити и када

има

 

 

ПЛАНИНО МОЈА

Оставио сам те
планино моја мила
али си ми јошувек драг:
као штб си некада била.

 

Брао сам по теби
кочоперне кукуре
јаторчевину и

 

плаве,
Док су тужно савијали гла-

ве.

 

.И гранеса дрвећа самс
и њима колибе правно,
а ти си намрштена била
каб да си ме због тога

рила.

као
  

ко-

Здраво, здраво,
планине ми;
оставиУ
и срцу мом

Драгомир Мимовић,
ученик Жича

а 

  ко поносна
мила.

 

 

| СЕЋАЊА4
Нисам очекивала да ђе

вест о доласку старог профс
сора донети мом оцу, х ме-
ни толико радости. У писму
упућеном мом оцу, стари
професор историје Миханл.
Олењин, јављао је да ће ус-
коро посетити Санџак и да
ће бити наш гост. То је би-
ло исте године када се дого-
дио земљотрес у Скопљу.

После неколико дана,
нашим вратима су се указа-
ле две мршаве прилаке. То
је био професор и његова
супруга. Он је био средњег
раста и потпуно сед. Жена
му је била такође седа и мр
шава.
Сусрет између мог тате и

његовог бившег професора

био је дирљив, Разговору ни

када није било краја. Стари:

 

 

   

 

је у питању полагање испи-
та. Међутим, то право не мо
же бити веће, односноне мо
же се дати већи број дана
но што је законом прописа
но. То значи, да то право не
може бити веће од седам ра
Аних дана џ току једне кале
ввдарске године како је то
утврђено чланом 72. Основ-
мог закона о радним односи.
ма. Број дана може бити и
мањи од седам ако тако бу
де предвиђено статутом или
другим општим актом.

 

СТАРИ ПРОФЕСОР
професор нам је причао о
несташлауцима татиних шко.
аских другова којих се вео-
ма добро сећао. Време про-
ведено у његовом Аруштву

лушајући њетове лнтере
штне доживљаје остаће ми
у незаборавној успомени. О-
сећала сам велику празни-
ну када је једног дана напу-
стио нашукућу.
Жеља да га опет видим

није ми се испунила. Дошао
је убрзо и онај страшан дап
— 26. јул, земљотрес у Скоп
љу. У рушевинама нашли
су смрт професор и његова
жена. Тако је наш сусрет,
м поред жеља да се понови,
био последњић. Туга је зав-

ладала У нашем дому. А, У
једном купеу брзог воза Мо-

сква — Београд, професоро-
 

   

  

ва сестра Татјана јурила је
брату после 47 година од
њиховог последњег вабења.
Чула је за земљотрес у Скоп
љу и похитала брату у за-
трљај. Могла је једино ла
га испрати до његове вечне
куће и да се заиста са њим

последњи пут растане
Бисера Мујезиковић,
ученица Нови Пазар

 

 

ТУЖНА МАЦА

Једна мапа мала
тужно је мрњаукала,
тражила је млека
да јој да сека.

Била је добра та сека,
па је маци дала
пун тањирић
топлог млека.

Драгана Петровић,
ученица Краљево



1966. _године.30. септембар.

 

Кулфшурни жибош |

 

Близу две стотине просвет
них и друштвено-политич=
ких радника из Новог Па-
зара, Сјенице, Тутина и Ра-
пшке, присуствовало је сас-
танку организованом пово-
дом прораде теза преднацр
та Закона о финансирању
образовања, који је одржан
у сали старог биоскопа у Но
вом Пазару. Састанку је при
суствовао Павловић,
секретар за образовање СРС,
Као и Инж. Миодраг Ник-
шић, председник Среске ску
пштине и Ранко Рашковић,
председник Савета за обра-
зовање и културу Среске
скупштине, %
Уводно ЖАзлагање на тему

(о тезама новог закона са по
себним освј на поло-

жај неразвијених подручја
у новом систему финансира

пао анехмед Бејт Он јеука-
зао на то шта се од започи-

њања дискусије о новом сис
тему финансирања образова
ња, још у вези допошења
Савезног закона, очекивало,
тшта се тезама републичког
закона добија и шта се бит
во мења у односу на доса-

дашњи систем буџетског
финансирања.

Указујући на сложеност
проблема образовања на
овом подручју које покрива
близу 150000 становника,

истакнуто је да и поред
бројних успеха, стоје још пе
разрешени многи проблеми.
Пре свега, од 15.000 1956. го-
дине, број ученика се у овој
тодини повећго ма близу
24.000. С обзиром на мали
број захваћене деце вишим
разредима основних школа
на овом подручју, нарочито.
У сеоским школама због не-
Развијене мреже потпуних
основних школа и интенци-
ја уставом зацртане да до
 

Питања за дискусију

-_ЈУЖАЦ-ДВОРАЦ. ЈУГОВИЋА
Западно од манастира Со-

се брдо Ју-
жац, ја надморска виси-

на ивноси 1185 м. На врху о-
вог брда, на његовом зарар-
њеном делу, малазе се бе
ел Старог града.

је опасан дебелим
зидовима ОД камена и мал-

„тера. у Ау2 од 221 м,
док се са.

__дањао на природну степу
и је ши

У град се  
ва који су урасли у земљу.

__ Усред данашњег сеоског гро
_ бљазапажају се темељи цр-
_квеце димензија 6Х3 м.

стране ос је

На северној страни Од
овог града, а на превоју из
међу села Грачана и доста
дубоке долине Миошћа, ко
ји се назива Коса, сељаци
су приликом копања наиш
ди на људске кости, што зна.
чи да се а налази
да ван градских зидина.
По народном предању, ко-
живи у овом крају, град,

на брду Јушцу је припадао.
породици“ косовских Југови

 

верно од овог града, добило

своје данашње име Грачани

по овом граду, а сам град м
брдо, на коме се налазе да-
нашњи остаци, Јужац по Ју

говићима.

Вукман Булафић

Дискусија о тезама преднацрта
Закона о финансирању образовања |

ШТА ДАЈЕ ЗАКОН НЕРАЗВИЈЕНИМ
__ПОДРУЧЈИМА

ИБАРСКЕ НОВОСТИ
 

%

1970. године сва Аеца Од
7 до 15 година буду обухва
Ћена потпуном основном
школом, очекује се да се
број ученика за наредне че
тири године повећа На пре
ко 32.000. Овакво стање ус-
ЛОВИАО је врло скучен прос
тор на овом подручју, тако
да на једног ученика дође
у просску 0,56 м= усионич-
ког простора, а у пајвећем
броју школа рад се одвија
у три смоне. На целом под-
Ручју за протеклих десет то
дина подигнуто је свега 5
школа у вредности Од око
400,000.000 старих динара.
Тезе предвиђају новим ин

струментима формирањесре
дстава на нивоу претходне
Тодине, уз редовно предви-
Ђање повећања и могућнос-
ти да свака друштвено-поли

 

На школском часу

 

 

Културни разговори

МУЗЕЈСКИ ЦЕНТАР>
Једна добра и корисна за- вишевековна уметност фрес

тичка заједница одвоји по- мисао започета је у Краље- ко-сликарства — крајпуташи
себна средства ако се она ву а не приводи се крају. — четворострани обелисциовим инструментима не аку Реч је о »Алеју крајпута од пешчара,
мулирају на нивоу прошао- шав.
годишњих. Када се зна да
општине Нови Пазар, Сјени.
ца и Тутин добијају тодиш-
њу дотацију од Републике
у висини од 1,000.000.000 та
рих динара, онда нека по-
себна издвајања из средс-
тава буџета не долазе у 06-
зир. Новим инструментима
Нови Пазар обезбеђује по-.
довину досадашњих средс-
тава, а Тутин и Сјеница ни
трећину. Остаје на Републи
ци да преостали део парти
ципира Међутим, ничим се
не види светлија перспекти
ва да се крене са стања ка-
ко је данас у школама на
овом подручју, нарочито ка
да је у питању школски про
стор, а затим, опрема шко-
ла училима и инвентаром,
изградња станова за просвет

не раднике и низ других пи
тања. Питање које посебно
забрињава јесте, како обез-
бедити средства за нових

 

редне четири године,

 

 

Споменик — крајпуташа
Својеврсни историјски спој

меници, са којима се у на- желео бих да подржим је
, Осам жиљада ученика за Ма рој земљи, а највише на те дан предлог, ако би то мало

рену овога среза, завршила помогло да се започето и за

на којима су
исклесани и колорисани пор
трети војника, са изванред
но поетичним текстовима, са
мноштвом детаља и орнаме
ната, створени протеклих
двеста година као последња
жеља преживелих Да се про-

дужи успомена на нешто

највеће — живот дат за ота-
мбину — дотрајали су до на
ших дана.
Краљево је започело нај-

боље што је могло да се у
ради: акцијом прикупљања
тих историјских споменика,
и формирањем »Алеје крај-
путаша«. Овако како то са-
Да изгледа — дотерано ис-
пред. Музеја и истовгемено
— најмање ваља како је ура
Ђено,јер је онда боље да су
ти каменови и даље остали
непомерани са својих места.
У последња два месеца се

у штампи (»Ибарске новос-
тик те »Експрес политика«)
појавила нека мишљења о

6 локације >Алеје
крајпуташа«.
У овим размишљањима

врши. Прикључујем се пред-логу да »Алеја крајпуташа«
будеу парку иза Народног
музеја и Галерије фресака.У овоме простору треба вре
меном прикупити око 30
крајпуташа, који би изложе
ни у амбијенту дрвећа, жбу
нова и стаза, била најбоље
презентовани

–

посетиоцима,
а такође били би и под стал
њом контролом стручњака,
Завода за заштиту спомени
ка и Народног музеја. Така
би се временом у овом делу
Краљева створио

_

Музејски
центар.
Иако многа мишљења мо-

гу да буду и за и против
докације у парку, и да буду
и за и против других предло
та, одмах би рекао да дво-
риште м. никако није
подесно за прикупљање крајпуташа. У вези примедбе да
се у парку већ налазе биста
народних хероја овога краја |
којима се одаје заслуже
пошта, а да се крајпуташи
Оаросе на ПИРнцедадоа

ширу јавност, рекад
бих, да је у оба случаја жи-
вот дат за отаџбину. Друш-
ТВО се подсећа м цени своје
ратнике.

Бранислав Живковић,
сликар

 

ркве брвнаре јављају се највише
У северозападном делу Србије,
груписане углавном поред Савен

Дунава, Велике и Западне Мораве, Дри.
не и Колубаре.

(О времену грађења цркви брвнара
можемоса сигурношћу тврдити да нису
зидане пре ХУТШвека, наиме, да су на
стале за време робовгња под Турцима,
пошто је то време изазивало економс-
Ку заосталост и захтевало притајену
верску делатност. Нису Срби крили
цркве од Турака само зато да они за
њих не сазнају. Поред ограничених ма
теријадних могућности, они су их гра
Дили неугледне и скромне да не би
Турке изазивали. Турци су још некако
трпели такве сиромашне облике прка-
ва, јер сувишно дизање главе ОД стра-
не »раје« нису они ни у овоме хтели
дозволити, као ни луксузније грађење
кућа уопште,

 

Спољни изглед цркава брвнара вр-
ко често се не разликује од -изгледа
обичних кућа, те због тога остају не-примећене, Код ових цркава зидови Ни
су високи, са испадима различита обли
Ка, с наглашеним порталима, с бога-
том обрадом, нити су пак кровови ви-шеспратно сложени с кубетима н зво-
ницама, што карактерише арихитектон
ске елементе цркава брвнара неких друтих земаља,

 

Једноставни, ниски зидови и прост-Ран кров са Стрехом основни су еле-менти цркава брвнара са којима се срећемо у зап. Србији.
Градитељи ових цркава брвнара би-

ди су сами сељаци. То су већином полу
занатлије, а њих има у сваком крају
Србије. Прави градитељи ових цркава
брвнара су Осаћани (становници Оса-
та, предеоне целине у Босни око Дри-
не). Захваљујући њима у Србији су се
увелико поселе градити лепше и удоб-
ниј куће и богато резбарене цркве брв
наре.

   

 

  

 

ТРАГОМ НАШЕ ИСТОРИЈСКЕ ПРОШЛОСТИ

црЕВЕ БРВНАРЕ

Црква брвнара у Такову

У нашем срезу постоје 10 очуваних
цркава брвнара и то: Вукушница (опш.
Врњачка Бања), Врба, Мрсаћ, Вољав-
ча, Цветке (опш. Краљево), Прањани,
Коштунићи, Љутовница, Таково и Брез
на (општ. Г. Милановац). Све су цркве
у релативно добром стању, изузев црк=
ве у Прањанима и у Брезни које се од
љликују ботатом резбаријом, а за пра-
њан. цркву се претпоставља да је де
лао познатих мајстора Осаћана. Срески
завод за заштиту споменика културе
ангажовао је архитекту из Београда, КО
ји се иначе бави проблематиком црка-
ва брвнара да изгради елаборат за рес
таурацију прањанске цркве, Црква брв
нара у Цветкама налази се на киломе-
тар од села, на једном узвишењу. Ти
пичан је представник цркава брвнара,
са свим елементима који је карактери-

 

шту. Спада у ред цркава средње већичи
(12,30 х 5,50) са високим кровом пре
ивеним црепом, широком стрехом.

Преграде деле цркву у три дела. Прва
је преграда на стубовима са лажним
Арргним луцима. Друга преграда је ус-
твари иконостас, који дели гАавНИ део.
цркве — наос од олтара. Изнад припра
те је простор за хор. За време када је

подигнута црква постоје више нагађа-

ња. Сигурно се зна да је олтар из 1812.
године (запис са леве стране царских

двери). Најстарији подаци говоре да је
црква зидана 1735. године 1767. године

је обновљена, 1812. је поново изгорела,
а 1824. године, је попово обновљена Од
стране Митра Новаковића. Осаћанина
за. 500 гроша и 30 пара. Прим. А. Пав-
ловић, Шркве брвнаре у Србији, БгА.
1962. године.

Главна западна врата и мала север
на украшена су дуборезом (уметнутим
квадратним окнима), а оивичена квад
ратном плетеницом и змијоликим меан
дром. Око цркве се налази већи број
споменика крајпуташа, а међу њима је
и надгробни споменик Јове Курсуле
који је умро у Цветкама 18. 10. 1810.
године (натпис на плочи).

Недалекоод Цветака, десно од глав
ног пута који иде за Крагујевац, нала-
зи се црква брвнара позната под име-
ном Вољавча. Име је добила по крају
и речици Вољавчи, која туда протиче.
Према извесним подацима црква је по-
дитнута 1891. године, мада је по миш-
љењу Д. Павловића из те године догра
Бени трем, док је црква знатно старија.
Црква спада у ред цркава мање вели-

в
  

 

 

сине (9,80 х 5,80). Кров није уобичајен
коритаст, већ је обично опшивен даска
ма без веће стрехе, покривен ћерами-
дом, са 2 стилизована крста у самом
слемену. На старом делу цркве каракте
ристичан је мали прозорски отвор. Вра
та су новијег датума и нису резбарена.

Црква брвнара у Мрсаћу налази се
недалеко Од жел. станице, у центрусе-
ла. Према извесним подацима црква
треба да је обновљена 1896. године, али
се не зна када је подигнута. Припада
црквама величине (10,60 х 5,30). На црк
ви постоји једна преграда између олта
Ра и наоса. Главна западна врата и ма
ња северна састоје се из једног комада
дрвета и нису орнаментисана. Нешто
што посебно карактерише ову цркву
јесте богата орнаментика (бојена не
резана), Као у самој унутрашњости црк.
ве, (ступци ма олтарској програди и
чипкасто изрезаној дасци која образу
јефриз више олтара, тако и па њеној
фасади. Орнаменти су прилично избле
дели, једва се назиру. ~

М' селу Врби, у испосредној близи-
ни нове цркве, налази се црква брвна-
ра за коју се претпоставља Да је поди-
тао народ 1881. године. За време Ги П
светског рата је много оштећена, О6-
дик основе је правоугаоник са олтарс-
ким, кружним завршетком, Спала у ред
цркава средње величине. (1320 х 6,90).
Сачувана је само олтарска преграда.
Преграда између наоса и припрате ј
уклоњена. Кров је низак са широком
стрехом покривен ћерамидом У сле-
мену је гвоздени крст. По својој архи-
тектури црква не заслужује нарочиту
пажњу. На њој има мало орнамената и
АР. занимљивих детаља Један прозогс-
ки отвор сачувао је свој првобитни 06-
Аик, то је уствари мали »капаке који
се помера у жљебу.

Све ове цркве налазе се у евиденци
ји Среског завода за заштиту спомени
Ка Културе, снимљене су и детаљно 06-
рађене.

 



 

  

  
    
   

   
   
  
   

  
       

   

     

   

   

    

   

 

   
   

 

   

 

   

  

  

 

  
  
   

  

   

| У нашим
биоскопима

Једно од бољих дела бугао
ске кинематографије, у хо-
ме је, члак, остало мното ма
на карактеристичних за фил.
мску уметност нашег исто-
оног суседа: претерана ди-
АзКТИЧНОСТ, понетде и паро-
Агштво, помало архаичии
режисерски поступак... ~
Ам, и поред свих мана, има
У овом филму извроних кад
рова који могу да узбуде,

ОРАВНО: 1. Народза
старих Атињана;

ја Аустрије — ла
(тал.); 6,

; 7. Одећа;

  

да понесу гледаоца. Своја
дубско хуманом поруком,
љубављу према човеку и сло
боли, »Ланац« умногоме на-
докнађује своје слабости а
може се рећи да је са мало
више брижиљивијег рада на
сисмарију бугарски физм
мстао да добије дело, које
би га достојно репрезептова
А У свету.
Филм говори о човеку ко-

· Укрштене речи број 10
фицуски филмски редитељ
Роже — мера за површину;
4. Она — васервага — ста-
ра мера за тежину; 5. Суг
ласник и самогласник — це-
на за најам брода, поморска.
Бозарина становништво
Земље; 6. Савезна држава.
САД — заповедни начим од
глагола омести; 7. Јунакиња
из романа »Зелени хајнрих«
— страпо женско име.

РЕШЕЊЕ ИЗ ПРОШЛОГ |
БРОЈА

ВОДОРАВНО: 1. Радар; 2.
Назарет; 3. Обор — тло; 4.
Ват — уред; 5. Течај; 6. Тик;
7. Силаву 8. Мока — Сар; 9.

а. — Рудо; 10. Динамлг;
П. Нотар,

 

ИЗЈАВА ЗАХВАЛНОСТИ

Поводом смрти наше мај-
ке, сестре, заове и тетке
МИЉОЈКОВИЋ МИЛОСТИ
ВЕ — МИЦЕ, домаћице из
Рибнице

ИЗРАЖАВАМО захвалност
медицинском особљу Диспан
зера у Краљеву на изузетном
залагању за њено оздравље-

ње, болесницима  Диспанзе-
ра на прикупњеној новча-
ној гомоћи и одатој почас-
ти при испраћају, комшија-

пријатељима и осталим
У Рабнице и Кра:

Удружена крадитна банка — Краљево
и њена Ркспозитура у Рашки

ЛАНАЦ
ји је због антифашистичке
делатности три пута био осу
ћен на смрт. Када су затво-
реника пребацивали у затво“
те, тле је требало да буде
извршена смртна казна, око
вали су му ноте у дебеле
доние на којима су биле гво
злеме кугле, али и поред то
та затворенику је пошло за
туком да побегне из воза
који је јурио пуном брзи-
ном, Читава армија почела
је да та тражи, вам без ус-
пеха. Бегунац је био оковам
у ленце, али балп због тота
су му људи, који су мрашли
фашизам и његове помага-
че, још већом љубављу по-
матам“ у бекству и крили га
ОА прогонитеља. Међу људи
ма прочуло се име о »Чов=
у с ламцем«. Њега склони“
ти, помоћи му и повести та
Ао бораца против фашизма,
постало је посебан частан за.
датак. Тако је настао пов

  

ланац људске  Пожртвове-

ности, братства и љубави;
преко тог ланца »Човек с

Управни одбор Медицинског
центра у Новом Пазару

расписује

КОНКУРС

за пријем извесног броја сти
пендиста

1. Ученика средње зуботехе
ничке школе,

2. Ученика средње медицин-
ске школе — одсек за пе:
дијатријске сестре.

3. Ученика средње медицине
ске школе — одсек за ла
боранте.

Првенство имају ученици
старијихразреда.

остаје отворен. 15
дана од дана објављивања.

 

   

 

  
       

    
    
         
     
      

 

        

   

 

  
  

 

    

Организују у 1966. години ШП коло
робне лутрије за орочене штедне улоге,
У вредности око 3.500.000. — старих ди
нара.
Циљ нам је да што већи број гра-

Њана упознамо са условима лутријске
штедње, рачунајући да ће наше оба-
вештење утицати на све оне грађане ко
ји имају уштеђевину да је повере на
чување Банци,

Наша Банка спада у Ред мањег бро
ја банака, које на неорочену штедњу
плаћају камату по стопи од 6% годиш
ње, ДОК се код већине банака и свих
пошта ова камата плаћа по стопи Од
5% годишње.

На орочену штедњу Банка плаћа ка-
мату по стопи од 65 до 8% годишње,
зависно од дужине рока орочавања
зштедног улога, тако да се камата 06-

рачунава:
— на орочену штедњу Од 13 до 23

месеца 65 одсто
— на орочену штедњу од 24 до 35

месеци 7,0 одсто
— на орочену штедњу од 36 до 60

месеци 7,5 одсто
= на орочење преко 60 месеци 80

Овако повољне услове штедње сва

како треба одмах искористити и новац
који штедите код куће или под непово
Ним условима код лрутих банака или
пошта, што пре уложите на штедњу

код ове Банке, користећи при томе ве-
Ћу каматну стопуи остале погодности
које пружа лутријска штедња.

Истичемо чињеницу да је Банка
(Краљево) У пиљу ефикаснијст услужи
вања грађана, увела двократно радно
време, на пословима штедње, потрошач

ких кредита и жиро рачуна грађана и
рад са странкама се обавља сваког рад
ног лана у времену од 7 — 12 и од 14

19 часова.

Право учешћа у П-том коду робне
лутрије Банке стиче се:

— на сваких 100.000 — старих дина-
Ра орочепих на 13 — 18 месеци, однос-
но 50.000 — старих динара на рок пре-
ко 19 месеци, добијате бесплатно по је

дан лутријскиброј,
— Извлачење згодитака лутрије оба

виће се на дан 30. октобра 1966 године
у просторијама Удружене кредитне

банке Краљево, са почетком у 10 часо-
ва, приступ слободан.

ГЛАВНИ ЗГОДИЦИ:

— Путничка кола УФИАТ« 750,
— Телевизор РР-59,
— Агретат — пумпа ниског напона
домаћииствима за заливање пољол-
ривредних култура,
— Млин — чекићар моторни дома-
Ћинствима за прекрупу,

Машина за прање рубља,
Ловачка пушка — двоцевка
Радио апарат, 4 комада,
Транзистор, 2 комада,
Грамофон, 4 комада и

— других око 120 зтодитака, поједи-.
начне вредности од 5 — 50.000 — ста-
рих динара.

Родитељи, навикавајте вашу децу на
штедњу и штедите за њихову будућ-
ност — без штедње нема сигурности.

Млози на штедњу су сигурни — не-
повредиви и тајни, за улоте јемчи дР-
жава, а ослобођени су такса, пореза и
осталих трошкова.

ШТЕДИТЕ И СВОЈУ УШТЕБЕВИ-
НУ УЛАЖИТЕ НА ЧУВАЊЕ КОД УА
РУЖЕНЕ КРЕДИТНЕ БАНКЕ — КРА
ЉЕВО И ЊЕНЕ ЕКСПОЗИТУРЕ —
РАШКА, <

 

ЗаанишкоОИви
 

ланцем« измакао је својим
прогонитељима и ушао у ре
дове бораца за слободу. Ње-
тово име остало је »Човек
с ланцем«, а његово бекство

постало је легенда.

ХИЉАДУ КЛАРИНЕТА

Чехословачка музичка ко-
медија, у којој је све пол
ређено позматим оркестрима.
Карела Влаха и Далибора
Бразле, и у којој наступају
најпознатија чешки певачи.
Реч је, наиме, о групи вој-

ника којима су се пушке на
необјашњив начин претвори
ле У кларинете, и који про
Агзе кроз разне згоде и не»
толе свипајући популарне
тшаносоне. Ретка прилика за
поклонике забавних мелоли~

ја да уживају у заиста из
ванредном музицирању,
Што се тиче чисто уметнич-
ких квалитета, у овом фил-
му их не треба тражити.

А и.

  

Упревни олбор нндус
тријског предузећа

МЕТА ле
КРАЉЕВО

Расписује

ПОНОВНИ

КОНКУРС
За попуну радног ме

ста

ТЕХНИЧКОГ ЛАИРЕК
ТОРА ПРЕДУЗЕБА.
УСЛОВИ:

— Атпломитани ма-
ттински_ инжењер са
преко 5 година прак
се.

Лични доходак по
Правилнику о распо-
дели личних дохода-
ка предузећа. з

Двособан комфоран
стан у новоградњи обе
збећен и одмах усе-
љив,

Молбе са описом до
садаштњег рада достав
љати на торњу адресу
најкасније у року од
15 Дана по објављива-
њу конкурса.
 

  Драги читаоци,
Обавештавам своје пош-
теване пријатеље и верне
читаоце да сам се ових
дана тешко разболео. Ди-

јагноза није сасвим тач-
но утврђена, ван изгледа
да је нешто на нервној
бази. Болест је изгледа на
ступила из професионал-
них, стршљеновских, уз
рока, Мржња је нагризла

моје узорно здравље. О-
мрзле су ме све професи-
је са којима сам се упоз-
нао2 опанчари,лекари,обНар прлифеск
онални политичари (у по-
верењу, са њима саму
сталној трзавици и после
свакс дискусије морам да

| се обратим к другу Мар-

 

КРОЗ КРАЉЕВО

3Си
Помозите да не

“мрем!

 

ксу да бих могао што бо
ље да изоштрим »политињ
чко« копље).
ФОсетло сам да ми добро
ве мисле ни неки трго»

ци, кућне помоћнице, ад: |
вокати, ученици, судије,
професори, бабице. У та-
крој ситуацији, изгледа,
тешко могу да прежитим.

Него, ако мислите да оз
дравим, пошаљите на мо
ју адресу  документован
материјал, како бих мо
таб да се лечим, или ми
бар јавите — где су те
неправилности од којих
живим. Само не схватите,
ако ја умирем, да је све
добро на овом свету.

Много поздрава Од

вашег Стршљена

   

  

Недељни Водич
БИОСКОПИ

ИБАР«: До 2. октобра —
»Годи мн мртвих (амерички
ратви).
»СУТЈЕСКА«: Од 28. до 1.

октобра — »Чаробњак« (не-
мачки криминални, према
роману Едгара Валаса).
ДОМ ЈНА (17 и20 сасо-

ва); 3. и 4, октобра: »Живи
и мртви« (совјетски ратни).

ДЕЖУРНА АПОТЕКА

Од 30. септембра. до 7 ок-
У 4

 

поенаПН
МУЗЕЈИ

Народни музеј (Карађор-
Ђева 3) — отворен сваког да
на пре и после подне, сем
понедељка.

ГАЛЕРИЈА ФРЕСАКА

_ Карађорђева. бр. 1 — отво
рена (сем уторка) од 9 до 12.

часова. Четвртком и ПОПОА-
не од 15 до 17, а недељом
само пре подне од 9 до 13
часова.

БИБЛИОТЕКА

У Аому друштвених орга
низација — сваког дана сем
Недеље од Т до 14 и од 16 Ао
19 часова. Дечје одељење Ра.

ди само пре подне.

ДЕЖУРНЕ СЛУЖБЕ.
еру РА

# Зубна поликлиника (неде
ом Од 7 до 12 часова) У

Улици Пара Душана. Теле
фон. 21-021.

зЕ Хитна помоћ при Дому
здравља, улица Цара Лаза-
ра 61. Телефон 94.

3Ж Дежурни електричар, Ок
тобарских жртава 48, теле
фон 21-299.

« Мали огласи х Мали огласи «

36 ОГЛАШАВАМ меважећиме
сведочанство УТЛ разре-
да основне школе, гзлато

1966. тодине у Витановцу,
= Милосав Ивано-
вић.

ОГЛАШАВАМ неважећим
сведочанство УПТ разреда.
основне _школе, издато
1966. тодине у Роћевићи-
ма, на име Ђу-

ОГЛАШАВАМ неважећом
АМПАОМ ш сведочанствз.
П, Ши ТУ године машин
ско техничке школе, из-
дата 1963. 1964. 1965. и
1966. тодине у Краљеву,
на име Драган Костић.

ж

У листу 661 објавио сам
меважећом диплому ви
шег течајног испита, а тре
Да стоји сведочанство ос-
мог разреда гимназије из
дато 1956. у Краљеву, на
име Бранислав Д. Терзић.

3; ОГЛАШАВАМ неважећим
сведочанство ТУ тодине
Школе за основно образо-
вање одраслих, ивдато
1962. године у Краљеву.
на име Милева Филило-
вић.

ОГЛАШАВАМневажећим:
сведочанство ТУ разреда.

 

основне школе, излато
1946. године у Стублу, на
име Живомир Радричић.

35 ОГЛАШАВАМ неважећим
сведочанство УЛ разреда
основне школе, издато
1962. године у Краљеву,
на име Драган Бранко-
вић.

4+- ПРОДАЈЕМ »Бибер« преп.
Братислав Вучковић, Југ
Богдана 19 Краљево.

ПРОДАЈЕМ цигау испод
Аиспанзера. За услове с-
братити се сваког дана по
сле 14 часова на адресу:
Обиуићева. 16113 Краље-
во, Милосав.

3: ПРОДАЈЕ се добро очува

на пећ са казаном за ку-

патила. Бранка Ракић, Во

јводе Степе 16, Краљево.

36 ПРОДАЈЕМ хитно у селу
Мрсаћу поред пута Кра-
љево — Чачак 3,25,00 ха
обрадивог земљишта. За
услове и пренос овог зем
Ажашта обратити се мом
пуномоћнику Момчилу
Станојевићу, адвокату из
Краљева.

+ ПРОДАЈЕМ две куће усе-
љиве у центру Краљева,
Обилићева 23.

+ ПРОДАЈЕМ путничка ко-

ла »Москвич« — 402 у и-
правном стању и мото
цикА »Адлер« од 200 куби-

ка. Упитати Карађорђеве

64 — Краљево.

МЕЊАМ двособан ком
форанстан за једнособав
у центру. Колоније Маг-
нохрома и Фабрике ве-
тона не долазе у обзир.

Улица Ибарска 1.

%

ПРОДАЈЕМ шиваћу маше
ну супер специјалка, ја
памска марка, нова. Мо-
же се видети сваког да-

на. Цећа повољна, Радо-

мир Обрадовић, Боре Сте

фановића. 1 — Краљево.

ж

3; ПРОДАЈЕМ плац од 54 а-

ра на периферија Врња-
чке Бање. Милан Симо
нић, Дубравска 252 — Вр.
њачка Бања.

 



38. __1966. _године.

 

Пето коло Јужне

Српске лиге _

СЛОГА И ДАЉЕ ПОБЕЂУЈЕ
ЖЕ СЛОГА И ДАЉЕ НЕПОРАЖЕНА НОВОПАЗАРЦИ
НАЈЕФИКАСНИЈИ, А МЕТАЛАЦ НИ ОВОГ ПУТА
НИЈЕ ИМАО СРЕБЕ

%Е КРУШЕВЉАНИ У СУСРЕТУ СА МЕТАЛЦЕМ ИЗ ВА
ЉЕВА ИСКОРИСТИЛИ САМО ЈЕДНУ ОД МНОГО-
БРОЈНИХ ШАНСИ

Пето коло јужне групе Српске лиге није донело
већа изненађења. домаћина Фу освојили планиране 60-
све. Једино је »Слога« из Ужичке Пожеге успела да
«своји у гостима два бода. Остао је тако готово исти
поредак на табели. Слога једина непоражена екипа. Са-
а је на челу са десет бодова. Од њеног сусрета са ти-
мом Будућности из Пећи очекивало се више. Други кра
љевачки лигаш ни овог пута није имао среће, Изгубио
је пету по реду ут: и тако дошао у веома неза-
видан положај. Највећи подвиг овог пута направили су
Пазарши. Они су као домаћини победили Радана са
8:1. Према извештају из Новог Пазара резултат је мо-
тао бити још већи да су домаћи играчи искористили
све шансе, Крушевачки »Напредак« је у сусрету са Ме-
"талцем из Ваљева освојио два бода само са једним постиг
нутим голом. На овој утакмици дошло је до неспорто-
ких испада играча једног и другог тима због чега је
судија искључио играча Металца Обрадовића.

ош један успех

блога – Будућност 2:0
 

  

  

њу да је ипак прече сачува“
ти спортски дух, без обзира.
о каквој и чијој се игри ра-
Ам. Панић је искључио Вок-
шу у 75. минуту игре, па и-
пак за преосталих 15 минута

ТРЕНЕР БУДУЋНОСТИ АЛ
ЕКСАНДАР ПАНИЋ ДОБИО
ЈЕ АПААУЗ ГЛЕДАЛАЦА
КАДА ЈЕ ИСКЉУЧИО _ИГ-
РАЧА СВОГ ТИМА ЗБОГ
НЕСПОРТСКОГ ПОНАША-
ЊА НА ТЕРЕНУ.

У сусрету Слога — Будуће
тост на краљевачком стадио
АУсвакако да ће гледаоци
најдуже памтити велики спо
ртски тренутак када је тре-
нер Будућности Александар
Панић искључио играча свог

тима Вокшу због неспорт-
ског понашања. И поред то-
га што је Вокша био један
од најбољих играча, савес-
ном тренеру то није сметало
да остане пра свом увере-

   

    

  

   
Деталљ са недељне утакмице Слога — Будућност

 

  
ије дошло до измене резуд
ата.

сусрету није

била велика мајсторија, па
су зато и гледаоци у том тре

»хладни«, ос
тављајући утисак као да се
нугку "остали

то не ради о голу који тако-

Ђе доноси победу. Честе тр-
завице са противничким :аг-
рачима биле су сасвим из
дишне, јер играчи Слоге ни-
су имали никакве разлоге за

Што се тиче Слоге, у овом
пружила онак-

ву игру какву је већина. гле
далаца очекивала. Поститну-
ти гол из шеснаестерца није

НБАРСКЕ НОВОСТИ Страна+

ЈУЖНА ГРУПА САСТАНАК ПРЕДСТАВНИ КА КЛУБОВА ЈУЖНЕст СРПСКЕ ЛИГЕ ГРУПЕ СРПСКЕ ЛИГЕ
Слога (К) 550015: 310
БИ Младост 540 11ЕН 8 к
(апредак 44 5737

Динамо 53021:7 6 ВИ ме за одинственоРаднички  522115:5 6
Нови Пазар 5302 15:8 6
Мачва 52211:5 655: мење клубова
Слога. (УП) 5212 66 6

|:дућност : 36 САСТАНКУ ПРИСУСТВОВАО И ГЕНЕРАЛНје да и из тежих сусрета из Милојароба 315 3 СЕКРЕТАР ФУДБАЛСКОГ САВЕЗА ЈУГОСЛАВИЈЕ
РА пе без ке алОЕ 5113 614 3 ЕАОНИЋ
сломи упеПаРао џ 0 Ја 2 У писуству генералног се- ча м други органи управља

мањим иницидентима
показивао је више жустри-
не, а када је требало да по-
каже своју одлучност олако
је прелазио преко грешака
на једној и другој страни.
Када је тренер Панић ис-
кључио свог играча, а суди
ја такве намере није имао,
то је свакако највећа лекци.
Ја једном судији у његовом
спортском позиву.

П. Цветковић

Пред гостовање Слоге у
Зајечару

СА НЕСИГУРНОМ
ОДБРАНОМ

Краљевачка Слога је успе
ла да У пет првенствених су
срета освоји десет бодова.
То је успех који импонује.
Краљевчани су задржали Во

  

 

РЕЗУЛТАТИ: Напредак —
Металац (В)
Раднички (П)
зар — Радан 8:
Слога (УП)
Тимок 3:0, Слога — Будућ-
ност 3:0, ЕЛ Младост — Мла

дост (СП) 5:1, Младеновац
— Металац (К) 1:0.

ИДУЋЕ НЕДЕЉЕ: Мла-
дост — Напредак, Радан —
Младеновац, Будућност —
ЕМ Младост, Метазац (К)
Металац (8), Тимок — Сло-
та (К), Слога (УП) — Ди-
намо, Раднички — Метохија,
Нови Пазар — Мачва.

 

  

 

деће позиције. Да ли ће се
и у Зајесару бранити прво
место гле Слога игра у неде
љу, упитали смо једног Од
најбољих фудбалера Рајачи
Ћа. Он нам је том приликом
Рекао:
веома тешко доносе бодови.
То је скипа која код куће
побеђује. Наши изгледи У
Зајечару били би повољни,
само ако би екипа играла
омако како смо то играли
ове тодине на свим утакми
цама ма страни, У против-
ном Зајечарци би славили
победу. Тим пре што смо
хендикепирани одласком Сте
вановића и што иначе има-
мо несигурну одбрану, на-
рочито халф линију.

ИЗГУБЉЕНА И ПЕТА
УТАКМИЦА

__Тимови са дна табеле јуж.
не трупе Српске лите »Мега
лац« и »Младенсвац« из Мла
деновца. састали су се у неде
љу у Младеновцу. Сасвим
заслужено победила је дома
ћа екипа. Младеновчани су
били надмоћнијиза цело вре
ме игре. Они су извели де
сет корнера и често угрожа
вали ГОЛ Врло сигурног год.
мана Металца Др евића.
ОД свих шанси искоришћена
је само једна. То је била пр
ва победа Младеновца и пе
та узастопно изгубљена ута
кмица Краљевчана. Краљев
чани су са губитком и ова
Ава бода дошли у тешку си
туацију и тешко је тврдити
да ће се извући из ње, Ако
не дође до неких већих про
мена у начину игре ове ски
пе, сигурно је да ће фудба-
лери овог клуба идуће годи
не играти у нижем ранту та

 

  

     

  

нервозу, иако имају амбици-кмичења.
 

БИЦИКЛИСТИЧКА
ТРКА »КРОЗ ПОДРИЊЕ«

У недељу је у Шап
шева традиционална

 

   

 

Ова трка се организу
сваке године у знак сећ:
на 26. септембар 1941. гол
не када је у Столицама, код
Крупња, одржано прво војно
саветовање Главлог штаба

 

народноослободилачких и па

 

Ао је у трци 36 бициклиста
са тешким бициклима који
су возила на стази дугој 170
километара. Трка је била ве
ома тешка и на циљје с
ло само 20 возача. Прво мес
то у појединачном пласману
освојио је бициклиста Сти
пан Ковачић из Суботице са

ченом од 5:03,00. У екип
ану прваци су би

пиклисти Спартака из Суба
тице са временом од 15:4915.
Аруто место Заузео је Мета
лац из Краљева са временом

     
   

 

16:14,30 а треће »Подриње«
из Шапца са временом
17:13,0.

 

Првенство КПФ

Магнохром и Гружа
у вођетву

У ТУ колу Првог разреда
постигнути су следећи резул

ти: Рудар — Млади Рад-
ак 8:1, Бане — Омладинац

Железничар Слога
:6, Магнохром — Рашка 4:0,
Будућност — Радник 5:2.
На табели воде Магнохром
и Слога са по 7 бодова, за-
тим следе Будућност са 5,
Рудар, Морава, Бане и Раш-
ка 4, Омладимац 3, Радник
2, Железничар и Млади Ра-
Аник без бодова.
У недељу играју: Радник

— Рудар, Морава — Будућ-
ост, Рашка — Врњачка Ба-

ња, Слога — Матнохром, Же
лезничар — Омладинац, Мла
ди Радник — Бане.

  

  

  

Резултати ШЕ кола у Дру“
том разреду: Напредак —
Гружа 2:6, Жича — Каблар
4:2, Мет;

 

  

Млада Е
Трговачки — Полет 1:3, И:
бар — Ласта 0:3, На табели
воде Грул Ласта и Жича
са по б 6 , следе Реал,

Полет и: Метал са 4, Каблар,
Напредак м Трговачки 2
Омладинац, Млада Крима п
Ибар без бодова.

Идуће недеље играју: Гру-
жа — Ласта, Полет — Ибар,
Реал — Трговачки, Омлади-
нац Млада Крила, Каблар —
Метал, Напредак — Жича.

Зајечара се |
    

   

  
   

  

  
  

РАСТАНАК СА
МИКИЦОМ

Микина“ - леви.
халф краљевачке Слоге, од-
лазњ на одслужење војног
рока у ЈНА. Пред јелногом:-
ши растанак од својих Ару.
гова и фудбалског клуба о-
Анграо је опроштајну утак-
мицу као капитен екиле Сло
те У сусрету са ФК Будућ-
ност.

“ Пред почетак утакмице на
стадиону Слоге, председник
фудбалског клуба у име клу
ба предао је Микици цвеће
и ручни сат који ће га под:
сећати на своје другове и
клуб у коме је провео чети“
Ри године интензивне игре.

пц.

кретара Фудбалског савеза
Југославије Слободана Стоја
новића и председу Фуд-балскогсавеза Србије Мирољуба, Лазаревића, као и ве-Ћег броја стручних спорто.
ака из целе РепубАике, састали су се прошле
суботе у Краљеву представ-
ници Јужне трупе Српске лите да би размотрили низ пи
тања из спортске проблома-
тике. Дневни ред овог фору
ма бис је веома обиман. Р:
зматран је предлог
вања клубова у једу
удружење, а затим улога ФуАбалскогсавеза Србије у из
трађивању система организа
пије и тока такмичења и
самоуправљања у

–

фудбалс-
КИМ орга . Пита
ње аматеризма у алу било је, такође, једно од пита
ња које је овај јединствене

ум разматрао. Говорила

  

    

 

 
се по пропозицијама и ус-АОвиМа такмичења 1 Српо
КОЈ и саралњи ова оведнте. Поссбан

 

 

 осврт је датна начин делетирања суди“
јан етата на фудбалс-Ким утакмицама.
На с ку у Краљевује

констатогано да је погреб-
но што пре створити Удру
жење клубова Јужне групе

г се таме
ољшали ОДНОСИ

ком спорту. Ново
би имало следеће

стелна конфере
кења, представ-

ништво клш секретаријат,
комисију за такмичењ
пиплиз

  

  

 

  

 

  
   

  

  

 

  

ње фудбала, Сви
су изјавили да би

= постоје
ће деформације у фудбалу
о којима Фудбалски савезСрбије није маого возио ра-
чуна због слабогкантакта са

  

Када сејговорило о самоу
прављању у фу;

дијама, ~
је да је оно било ван доз
на играча и да је самоуправ
љање у _клубовима била
ствар неколико људи који
су радили онако како је то
само њима одговарало, а не
спортском колектизу. Зато
је предложено да се у клу
бовима изаберу савгти игра

   

 

На утакмици Нови Пазар — Радан

Хет -трик Петроваћа
Новопазарци катастрофално поразили Радон са 81

Новопазарци катастрофал
но поразили Радана из Ле-

бана са 8:1, Нови Пазар —
У петом колу Јужне групе
Српске лиге највећи успех
забележили су новопазарски
фудбалери. Они су као дома
Ћини победили »Радан« из
Дебана са резултатом Од
8:1. Нови Пазар је са овом
победом знатно напредовао

на првенственој табели. Са-

да се налази на шестом мес
ту и у групи је водећих ти

мова. Заслуга за овакав ус
пех није само у томе што су

фудбалери »Радана« играли
слабо већ пре свега у одлич
ној игри Пазараца који на
свом терену ником не пре-
пуштају бодове. Овог пута,

најбољи играч на терену
Петровић постигао је три

тола за своју екипу. Што је

резултат тако велики треба
захвалити поред Петровића

Никшићу и Кијевчацину ко
ји су били веома располо-
жени и спремни за шутира
ње из сваке позиције. Госту
јућа екипа се борила свом
снагом да резултат смањи

 
Нови Пазар: најеф

   

   
   

 

ња који би водили полити-
ку клубова. Када је била
реч о аматеризму било је

Фудбал у Ср
пској лиги игра на чисто
аматерс: основи без губље
ња радних дана, без утаца-
ја на радно место и без ика
х плаћања. Овај предлог

прихваћен, Наиме, пре
кено је да се аматери

зам штује, али тако
о ће се он нетовати онако

не и остале зем-
ље. се тако хра-
нарине ·трачима, плаћало
би се изгубљено радно вре
ме у радној организацији њ'
АР. Та примања не би смела

   

      

 

   

   

 

ају ни могућност
зараду; Говорећи о амате

ризму сви представници КА
бова су оштро критиковали

 

ња играча од стране предста
вника чији се клубовит.
миче у вишем рангу, Наиме,
ни само обиђу клубове њ

узму добре играче, Укључе
их у своје клубове које су
вештачки створили. Зато је

предложено на састанку у
Краљеву да за сваки прела-
зак из мањег клуба у
мора. постојати одлука у:
ве клуба и накна
клуба за узетог

 

 

 

  

    

 

  

старих дилара.

  

тражи. -
У наставку састанка У

Краљеву критикован је и до
садашњи начин такмиче:

 

кнуто и то да одно
ђу клубова Српске

нису најбољи и даба

 

их
требало унапређивати и да
ље развајати.
Састанак је завршен пос-

Ле осмочасовнот рада.

А. Цвијетић

и постигла је почасни пого-

дак али онда када више ни

је било времена да се још
нешто исправи

А Ц.

 ји» у У колу Српске лиге



 

  
  

  
    

Председник
и судије
Општинског
суда
Краљево
говоре...

СУД СУДИ

 

а ТУ пленуму ЦК СКЈДа4
политичким разговори:

ма на разним нивоима, поме
нути су и судови као инсти

туције чији је тад затворен
од јавности. Због тога, замо
ЛИАИ смо председника Опш
тинског суда и неколико су

дија да одговоре на питања.
која после Брионског плену
ма ЦК СКЈ постају све ви-
те актуелна.

__ у Шнаје то што по ва-
_ зшем мишљењу чини СУД за

__ трореном институцијом и у
РРАгјевеоа је то нај

е2.
ПЕТАР ПАВЛОВИБ, пред-

седник. Општинског суда:

узев суђења у неким
које је закон

булу затворена,
су јавча.

  

    

   
одиграо ;

учвршћењу законитос-
осигурању права грађа.

чињеница је Да је
онакав као што је

пре 20 тодива, Изврше-
_ несу велике социјалне ш дру
штвенсекономске промене у
вашем друштву, а суд није
прилагођен том новом вре
мену. У раду има доста фор
мадизма, а остали су и мно-
ти наслеђени принципи ста-

рог правосудног система, Ми
ни данас немамо донете од
ребде 0 извршном и вањ
парничном поступку него се
служимо Правним правили“
ма старе Југославије.
Организација судства нињ

је најбоље решена. Општинс
ки суд суди до једног ми
анома старих динара, а, само
за један динар преко једног
милиона надлежност припа
да Окружном суду. Не ви
димразлоте да грађанске
спорове у свим износима су
ди општински суд, а да Ок-
ружни суд решава сво у
другом степену. Остале спо-
рове: клевете, увреде, смега
ње поседа и друге »ба
не« спорове сасвимби м:

 

тин
на,

 

   

 Петар Павловић

Лист издаје Новинска установа »Ибарске новости« Краљево, Омладинска улица ПЛ — Директор, главни и одговорни 

успешно решавати Општинс
ки судија, а да овакви споро
ви код нас долазе само у

другом степену. На овај на
чин Општински суд био би
ослобођен многобројних, го
тово безначајних парница. ко
је превише оптерећују суд.
У погледу затворености на

шег суда, мислим да таквом

притовору нема места. Од
доношења

_

новог Устава.
1963. године

_
ми редове

но достевљамо

_

опширне

инфсрмације о раду су
да органима Скупштине оп
штине Краљево и Врњачке
Бање. Када се расправљало
о раду суда на скупштина-
ма општине, све судије су
присуствоваде. Поред тога,
Општински суд са својим из
вештајима излазио је на бо
ровима бирача у Општини
Врњачка Бања.
6 Судови су у вршењу

судских функција незазис-
ни. Да ли је било случајсва
увашој пракси да је у не
ким случајевима вршен при
тисак на судију ван субења,
да би се судило не само по
закону него и по неким дру
тим критеријумима. Да ли

су се у неким случајевима
јављали представници не

ких органа, или поједини
функционери који су насто
јали да се пресуда донесе
по њиховој жељи2
СТОЈНЕ СТАНКОВ, изви-

Ђајни судија:
— Није ми познато да су

вршили интервенције ма ко
ји органи нити функционе-
ри. Једино су се јављале
странке са интервенцијом)
Да ИМ се предмет што пре
пусти у ток. Таква интервен
ција нема никаквог утицаја
на исход пресуде. Међутим,
може се рећи да је у неким
случајевима више антажова.
на штампа у вршењу прити
ска. (По овом питању при-
сутни судије су сагласни да
није било никаквих интер“
венција са стране). Међу

тим, далеко је већи и озбиљ
нији притисак на рад суда
од оних странака које не ко
ристе редовна правна средст

ступку пред СУДОМ,
лим притужбама са

везним и републичким орга

    

о нима, Кабинету и ЦК СК, вр

Арагослав Вукадиновић

ше индиректан притисак на
судију, који мбра на све те
притужбе да одговара“

зе Због чега долази до зна
тног броја укидања пресуда
од стране виших судова, ка-
да се судови служе истим
законима, а по Уставу су не
зависни у вршењу своје фум
кције2 Да лије у питању не
дограђеност правног систе~

ма или су разлози субјектив
не природе код судија2

ВЕСЕЛИН БРКОВИБ:

 

— Ниједном судији није
стало да му пресуда буде у-
кинута. У току рада ми као
судије имамо

КОД нас не по
циркулари (као што је то у
неким друштвеним служба-
ма) од виших судова. Недо
грађеност правног система
један је од разлога различи
тог тумачења закона. Врхов

   

 

ни судови имају задатак, по |

мо законе;-

је у нашим приликама неми
новна. Сваки судија годиш
ње пресуди прско 500 пред
мета. У сваком предмету су
најмање две странке од ко

  
јих једна мора да изгуби

Страна која изгуби никада.
неће тврдити да је судија   
добар. То ће учинити она
страна чији су захтеви удо-
вољени. Судија који ради на
кривичним предметима не-
ма услова да буде похваљен
од осуђеног.

је Према усвојеним прив-
ципима о ротацији и реиз-
борности, избор судија вр-
ши се на 8 година. Сматрате
ли да овај принцип реизбор

    

 

ности судија има утицаја на,
је никаквинезависност судије у раду и

да ли на тај начин обраћа па
жњу на мишљење појединаца
у предетавничким органима.
који могу утицати да судија
буде изабран или не буде иза.
бран2 Затим, јавност је из-
тледа занитересована за непо
 
 

ПЕТАР ПАВЛОВИЋ,
СУДИЈЕ:

 

У ОВОЈ АНКЕТИУЧЕСТВУЈУ:
ПРЕДСЕДНИК

 

АРАГТОСЛАВ __ВУКАДИНОВИЋ,
АРАГИЦА ЈОВАНОВИЋ,

 
 

ред осталог, и за уједначава
ње судске праксе. Њихов
»правни став« по неком пи-
тању за нас је нека врста о-
бавезе. Због измене става
Втховног суда дошло је ло
укидања неких наших пре-
суда. Наиме, став Врховног
суда био је да у радним
споровима суди судија поје
динац. Затим, изненада у Вр
ховном суду заузимају став
Аа такве спорсве треба су-
Аџти у већу. Због тога већи
број пресуда укинут је ЈА
стране Окружног суда. Сва-
како, када би имали могућ
ностида се судије специјали

ју за. поједине области

резултати рада били би бо

Љи.
зе У јавности често се чу

је за неког судију да је до
бар, а за неког да је рђав.
Шта мислите откуда то до-
лази

ПЕТАР ПАВЛОВИЋ:

— Поларизација јавности

  

Арагаца Јовановић

 

СТОЈНЕ СТАНКОВ,
ВЕСЕЛИН БРКОВИЋ, МОМЧИЛО АНБЕЛКОВИЋ ||
 

средни избор судија од стра
не грађана као што се врши
избор осталих представни-
ка. Да ли би судијама нело
средни више одгова-
рао2
МОМЧИЛО АНБЕЛКОВИЋ:

— Судијска функција под
леже реизборности као из-
борна

_

функција.

_

Овакав
принцип не може да има (~
тицаја на независност суди
је. Систем гада је такав да.
на исход пресуде не може у
тицати председник суда, а.
камоли неко са стране. Сис
тем конкурса ОТКлоНИО је
сваки субјективизам у избо
Ру судија.
Што се тиче непосредног

избора судија од стране гра
Ђана ми У матрамода
нам такав систем у садаше
њем времену не би,одгова-

, јер је Закон о судовима.
увео посредан систем избо-
ра судија од стране скупш
типа. Свакако да се о томе

   

  

 

 

 

     
 

 

   

Стојне Станков

  

  

 

може размишљати убудуће.
Зе По интенцијама Устава,

судија треба да разрешава
односе међу грађанима. Де-
тшава ди се да судија обрати
већу пажњу на решавање
предмета него на односе ме
Зи људима; откуда то дола:
зи:
ДРАГОСЛАВ
ВУКАДИНОВИЋ:

Југословенски просек
рада за једног судију изпо-
си 320 предмета тодишње ко
је мора пресулити У нашем
суду сваки судија пресуђује.
око 500 предмета, То је вели
ко оптерећење. Ми се труди
мо да разрешимо односе ме
Њу људима, али нелот
ност правног система
нам онемогућава да то ства
рно и учинимо. Узмимо, ва

Тужба за сметање
и ако је пресуда до-

несена по закону, ома за со-
бом оставља виз нерешених
проблема. Догађа се да.обе
стране остају тезаловоњне.
Сва наша настојања усмере
на су на измирење страва-
ка. Због великог броја пред
вета ми често нисмо у ста
њу да на овоме губимо мно

а се да
странку још са врата питамо
за име и призиме „а она је
дошла да се изјада пред су
дом, ла каже све.

ЗЕ Који спорови највише
оптерећују рад суда. Да ли
ситни, »багателни« спорови
банализују субење и тиме
ова правосудна манифеста-

   

 

  

 

често.

  

  

  

 

ци!а губи свечани карактср2
— Клевете, увреде и хта

ла ситна парничења чине ве

 

такву
ситну парницу а на име так
се Суду платл

 

  

  

 

не говоримо о записницима
и осталим! директним трошг
ковима суда. Са оваквим ни

ма утиче се на по

ла Да помоћу м
зих већа смањимо дол

"оваквих спорова пр
суд. На подручју Врња'

 

 

 

      

Веселин Брковић

 

  

Бање у већем броју села фа
рмирана су мировна већа.
Резултата има, али ове инс-
титуције треба још више ра
звијати.
ж С обзиром да се споро

ви из радних односа у поје
диним случајевима суде лу-
же времена, а знамо да так.
ви спорови треба да се реша
вају у хитном поступку. Да
ли је то последица објектив
них разлота или субјектио

них односа судија према о-
вим пословима2 Може ли со
у вашем суду прецизније о-

дредити које је то време ка
да се сврста у ред

хитних2 Каква је ефикас
ност вашег суда у решава

њу ових спорова

ДРАГИЦА ЈОВАНОВИЋ:

— По закошу за хитнеслу
чајеве нису утврђени који

су то рокови, нето се подра
зумева да се такви спорова
пусте пре осталих, По закој

темаматупкомподразумева) сте
рови из радних односа, стамј
бених односа, сметање посе
да и из социјалног законода.
вства; издржавање п додела
деце. Сматрамо да је наш
СУА одржао олговарајуће ро
ксве у одређивању хитнос-
ти.
«+ Мислим, када се ради

о застоју, а нарочито у об
ласти спорова из радних од
носа, нема толико кривица
Ао Судија Колико и до рад
них организација и њихових
сртана. Веома често губе се

дсставлице и; заступници ра
дних организација не дола-
зе на суђење, па услед недо
даска долази До застоја.
већини случајева због непос
тојања, или непрецизностиј
нормативних аката у рад
ним организацтјама радни
људи губе спорове пред су-

дом, јер су законом о радним.
односима раднем _организа-
цијама дата веома широка
овлашћења да ове однос

реде својим унутрашњим ак
тима. Тамо где ови односи

ани одговорни
сте неупуће-

ност радника у разне пропи
се и доводе их у положај да.
и пред судом изгубе спор. %

П. Цветковић

  

    

  

   

   

  

  

Момчило Анђелковић
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